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A Maleczki Imre emlék-
verseny első helyezette 
Pataki Zsolt lett./7.

Egynyaras 
„jelölt” 

kecsegék 
telepítése 
a Tiszába 

és vízrend
szerébe. 

/2.

Óriási bravúrral 
szerzett egyéni arany- és csapat 
bronzérmet a magyar csónakos 
pergető válogatott a szakág 
idei világbajnokságán./9.

Horgász Ötpróba 
Nyolcadik alkalommal szerveztük meg a Horgász Ötpróbát a tisza-
nagy falui Szabadidő Parkban./5.

Rucaöröm 
Rucaöröm borítja a Holt-Szamost, a horgászok kedvenc vizét Kocsord 
és Tunyogmatolcs között. A felszínről majd a komolyabb fagyok bekö-
szöntével eltűnő vízi növény a „rucáknak okoz örömet”, de a horgá-
szoknak nemigen. Fotó: Galambos béla

Október 6-án tar-
totta soron következő 
elnökségiülését a megyei 
horgász szövetség újonnan 
megválasztott elnöksége. 
Az ügyvezető igazgató, 
Fesztóry Sándor beszá-
molója mellett a szintén 
2023. április 1-jén meg-
választott szakbizottsági 
elnökök javaslatára, Virág 
Imre elnök az alábbi tago-
kat kérte fel az elkövetke-
ző 2023-2028-as ciklusban 
a szakbizottsági munkák 
ellátására.  (lásd 3. oldal)

Azt hiszem, megfogtuk 
az aranyhalat.  

Mit kívánjunk tőle?

Megváltozott a 
számlaszám

Értesítjük önöket, hogy szövetségünk 
számlaszáma megváltozott. Kérjük, 
hogy a jövőben kötelezettségeiket erre 
a számlaszámra teljesíteni szíveskedje-
nek! Kérjük továbbá, hogy a régi csekket 
se használják ezt követően.

A szövetség új számlaszáma:

11744003-24463188
Köszönettel  

és horgászüdvözlettel:
a szövetségi iroda

Azt hiszem 12 éves(!) lehettem, 
amikor beválasztottak az akkori 
egyesületem felnőtt csapatába, 
akkor még finomszerelékesként. 
Már abban az időben is hatalmas 
nevektől tanulhattam a „szakmát”. 
A mellettem álló fiatalember mellé 
kerültem a versenyen és hatalmas 
csatát vívtunk. Azt hiszem, néhány 
grammal kaptam csak ki tőle, ami 
az akkori mezőnyben nagy dolog-
nak számított, de a végén a gratu-
lációjára és elismerő szavaira máig 

emlékszem. Olyannyira mély nyo-
mot hagyott bennem, hogy még 
egy Magyar Horgász újság hasáb-
jain publikáltam is. Ő volt a nyírte-
leki Sztropkóczki István.

Bő 25 évig nem is találkoztunk, 
míg nem a Facebook segítségével 
sikerült kommunikálnunk. Ugyan-
úgy beszéltünk arról a versenyről, 
mint ha tegnap lett volna. Nemrég 
volt szerencsém vendégül látni. 
Köszönök mindent Sztropi!

Haraszkó Csaba

Két kategóriában – pontyfogó 
és feeder – mérkőzhettek meg a 
versenyzők a Maconkai-víztározó 
melletti réten. 11 és 12 nevező 
állt rajthoz, köztük egy női ver-
senyző és egy 17 éves ifjú. Az 
elmúlt 6 évben nagyot fejlődött 
a mezőny, hiszen az első bajnok-
ságunkon még a 200 méter csak 
egy vágyott táv volt, addig most a 
dobogóra – mindkét kategóriában 
– csak 200 méter feletti dobások-
kal lehetett felállni. Tóth Zoltán-
nak sikerült feeder bottal 219,17 
méteres dobásával megdönteni az 
eddig rekordot. A távdobó világ-
kupán eredményes magyar csapat 
tagjai mellett egyre több nagyon 

komoly távolságok elérésére képes 
versenyző mutatta meg magát.

Pontyfogó kategóriában 
Bárdóczky Zoltán (209,52 207,53 
két legnagyobb dobásával 208,52 
méteres átlaggal lett magyar baj-
nok, második helyen Medgye-
si Zsolt végzett 206,90 méteres 
dobásátlaggal, míg a harmadik 
helyen Tóth Zoltán végzett 202,98 
méteres átlaggal.

A feeder kategória bajnoka Tóth 
Zoltán lett (219,17 m 214,64 m 
216,90 méteres átlaggal), aki a leg-
nagyobb dobást is jegyzi. Második 
lett Medgyesi Zsolt 209,6 méteres 
átlaggal, míg harmadik lett Czu-
czor Árpád 200,6 méteres átlaggal.

Eszmecsere 25 év után

Egy Őzetanyán igen rit-
ka halat sikerült horogra 
csalnunk október első 
felében. A nagy bol-
dogságban elfelej-
tettük lemérni, de 
körülbelül olyan 
8-10 kg között 
volt. Nem hit-

tem a szememnek, én nem tudtam, 
hogy koi is van a vízben. Mint a 
Facebook hozzászólásokból kide-
rült, ezt a halat három éve telepí-
tették át az Öreg tóból. Akkor kb. 

3 éve 4,5 kg-os volt. Jó látni, 
hogy ilyen szépen fejlődik. 
Köszönöm!

Kozma Szabolcs

Meglepetés Őzén
Új rekord született! –
VI. Távdobó OB

Elnökségi ülés

Második hely a Barátság Kupán Kocsordon /7.
Szikszai Attila horgásztársunk 

szervezésében október 8-án a Tisza-
löki Erőmű borsodi oldalán önkéntes 
szemétgyűjtési akció volt több sport-
társunk segítségével, amit ezúton is 
köszönünk nekik. Az összegyűjtött 
kb. 7 m3 hulladékot Fesztóry Sándor 
ügyvezető igazgató közbenjárásával 
a megyei horgász szövetség elszál-
líttatta. A vízterület tisztaságának 
és környezetének megóvása mind-
annyiunk érdeke! Köszönjük, hogy 
vigyáznak rá. 

Önként szedték a szemetet

Vasárnap ebéd után érkeztünk 
meg kedvenc vizünkre, Székely-
Őzetanyára. A 23-as faház ven-
dégeként kezdtük meg a horgá-
szatot. A „bójás” etetés nem nagy 
reményekkel kecsegtetett. Ezért 
Attila fiam javaslatára áttértünk 
a kereső horgászatra, ami bevál-

totta a hozzá fűzött reménye-
ket, amely végül feledhetetlen 
élményt nyújtott számunkra. 
Közel 450 kg halat fogtunk. 
Köszönjük Őzetanya a lehető-
séget és ha élünk, akkor jövőre 
találkozunk ismét!

Kobolák János

Rekordot döntöttek
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Megdőlt a Szamoson 
a negatív rekord

Nem rendkívüli, hogy 
október végén alacsony 

a folyók vízállása, és ismét 
látszik a Dunában Buda-
pestnél az Ínség-szikla 
– közölte az Országos Víz-
ügyi Főigazgatóság.

A vízügyi főigazgatóság közle-
ményében kitért arra is, hogy az 
elmúlt csapadékszegény időszak 
következtében a magyarorszá-
gi vízfolyások „többnyire igen 
alacsony mederteltségűek”. Az 
így kialakuló vízállás eddig egy 
folyón, a Szamoson múlta alul a 
valaha mért legkisebb vízállást, 
az új negatív rekord Csengernél 
október 10-e óta mínusz 147 cen-
timéter.

Hozzátették: a Duna és a 
Tisza magyarországi szakaszán 

több helyütt is 20-30 centimé-
terrel megközelítette a jelenleg 
érvényes legkisebb vízállást, de 
ez ilyenkor, a hidrológiai újév – 
november 1. – előtt pár nappal 
nem szokatlan. 

Megjegyezték: ezekben a 
napokban azonban már egy cik-
lon alakítja Európa időjárását, 
amely erőteljes melegedést, és 
helyenként akár kiadós meny-
nyiségű csapadékot is jelenthet. 
Ennek következtében a Tisza 
vízgyűjtőjén is várható csapa-
dékmennyiség bár még mindig 
kevesebb, így a vízszintemelke-
dés mértéke is kisebb lesz.

A vízügyi főigazgatóság közöl-
te, a következő napokban még a 
negatív rekordhoz közeli, azt 30 
centiméternél jobban megközelí-
tő vízállás valószínű a Szamoson.

Egynyaras fogassüllő a 
Tiszába és vízrendszerébe 

Tisztelt Hor-
g á s z t á r s a k ! 
É r t e s í t j ü k 
önöket, hogy 
október 16-án 
e g y n y a r a s 
f o g a s s ü l l ő 

telepítésére került sor 200 kg meny-
nyiségben a tivadari szemétkiszedő 
rámpánál. Az ősz folyamán még 
további süllőtelepítést fogunk végez-
ni, melynek időpontját és helyszínét is 
közzé tesszük.

    
Egynyaras harcsa az Öreg Túr 
folyóba 

É r t e s í t j ü k 
önöket, hogy 
az Öreg-Túr 
folyóba, a 
f e h é r g y a r -
mati kilátó-

nál október 18-án egynyaras harcsát 
telepítettünk 100 kg mennyiségben. 
A harcsák Bajáról, a Megafish Kft.-
től érkeztek. A telepítés a MOHOSZ 
Állománypótlási és Fejlesztési Célelő-
irányzat (ÁPFE-V/3/2023) pályázati 
támogatásával valósul meg.

    
Folyamatos kihelyezés 
Értesítjük önöket, hogy november 
6-án egynyaras fogassüllő telepíté-
sére került sor 200 kg mennyiség-
ben, a rakamazi vasúti híd mellett 
lévő sólyapályánál. A süllőtelepítés 
folyamatos lesz november hónapban. 
A konkrét időpontokat minden eset-
ben, rendre közöljük majd. A süllőt 
a Dél-Szabolcsi Bt.-től vásároljuk. A 
telepítés a MOHOSZ Állománypótlási 
és Fejlesztési Célelőirányzat (ÁPFE) 
pályázati támogatásával valósul 
meg.

A Megyei Horgász Szövetség 
Elnöksége
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Kedves Horgásztársak! Az 
előzetes bejelentésünknek 

megfelelően megérkeztek a 
kecsegék a Tisza folyóba és 
vízrendszerébe október 9-én 
600 kg mennyiségben. 

Három autóval három helyszínen 
kerültek új otthonukba: a lónyai 
kompnál 200 kg, a vásárosnaményi 
Tisza-hídnál 200 kg és a tivadari 
szemétkiszedő rámpa mellett szin-
tén 200 kg mennyiségben. 

Az állomány szép, egészséges, 
egyedenként 35 cm-t meghaladó és 
kb. 30-40 dkg átlagsúlyú. A halat 
a Homokmégyi Rideg&Rideg Fish 
Farm Haltenyésztő Kft.-től vásá-
roltuk. A kecsegék haljellel ellát-
va kerültek a folyóba. Hátúszójuk 
mögött, az izomzatba rögzített hal-
jelek egyik oldalán a MOHOSZ fel-
irat, másik oldalán pedig az egyedi 
sorszám látható.

Amennyiben ilyen, egyedi hal-
jellel ellátott kecsegét fognak ki, 
kérjük, hogy a haljel levétele nél-
kül jegyezzék fel annak sorszámát 
(lehetőleg fotóval is alátámasztva), 
a fogott hal testhosszát, súlyát, a 
vízterület nevét és víztérkódját, a 
fogás pontos helyének megjelölésé-
vel (GPS koordináták vagy a legkö-
zelebbi település neve) és természe-
tesen az adatok rögzítését követően 
azonnal, kíméletesen helyezzék 
vissza a vízbe. A rögzített az ada-
tokat és a fotót e-mailen a szabolcs.

megyeihorgasz-sz@t-online.hu 
vagy a titkarsag@mohosz.hu cím-
re esetleg levélben a Megyei Hor-
gász Szövetség (4400 Nyíregyháza, 
Dózsa György út 23. fsz. 10) vagy 
a MOHOSZ postacímére (1519 
Budapest, Pf. 232) kérjük eljuttatni 
adataik megadásával. 

A program végrehajtását segítő, 
a jelölt halak adatait beküldő hor-
gászok között ösztönzésül évente 
értékes nyeremények, többek között 
tiszai éves (összevont, illetve adott 
szakaszra szóló) területi jegyek 
kerülnek kisorsolásra. A telepítés 
a MOHOSZ Állománypótlási és 
Fejlesztési Célelőirányzat (ÁPFE) 
pályázati támogatásával valósult 
meg. Az elnyert támogatás mértéke 
1.587.000 Ft, mely tartalmazza az 
1.200 db haljelet is. A kecsege nettó 
ára: 4.850 Ft/kg. 

A támogatás keretében megvaló-
sítandó kísérleti kecsege telepítések 
a halállomány pótlása mellett első-
sorban az állomány későbbi meg-
maradására és elhelyezkedésére, 
horgász visszafogási gyakoriságára, 
növekedésére irányuló monitoring 
tevékenységet, középtávon a fogha-
tóság korlátozott visszaállításának 
szakmai megalapozását szolgálják.

Felhívjuk szíves figyelmüket, 
hogy jelenleg Magyarországon a 
kecsege jogszabály alapján nem 
fogható státuszban van!!!

Megyei Horgász Szövetség 
elnöksége

Tájékoztatásul közöljük, 
hogy még az év elejém 

sikerült megállapodnunk az 
illetékes vízügyi igazgató-
sággal a Marótzugi-holtág 
(víztérkód 15-068-1-1) meg-
közelítéséhez szükséges gát-
járás ügyében.

Azon horgászok, akik rendelkez-
nek 2023. évben érvényes terüle-
ti engedéllyel (vagy éves területi 
jegy, vagy napijegy formájában), 

az engedély szerves részét képező 
nyilatkozat tartalmának megisme-
rését, annak kinyomtatását és alá-
írását követően jogosultak használ-
ni a töltést Gávavencsellő Tisza bp. 
töltés 5+730-8+000 tkm szelvénye 
közötti 2,27 km hosszú töltéskoro-
na szakaszt a nyilatkozatban foglal-
tak szerint. További részletek és a 
kinyomtatandó és aláírandó nyilat-
kozat a VSTE honlapján elérhető!

Horgászbaráti Üdvözlettel:
VSTE vezetősége

Egynyaras „jelölt”
kecsegetelepítés 

Megállapodás
A halfogyasztást ösztönző 

kampány hatására húsz 
százalékkal nőtt a halak irán-
ti kereslet.

Lezárult a „Kapj rá!” halfogyasz-
tást ösztönző kampány, amelynek 
hatására legalább 20 százalékkal 
nőtt a halak és haltermékek irán-
ti fogyasztói kereslet az ország-
ban 2015-höz képest – közölte az 
Agrármarketing Centrum.

A magyarországi halfogyasztás 
népszerűsítése volt a fő célja a 
Magyar Halgazdálkodási Operatív 
Program (MAHOP) részeként futó 
kampánynak. Most zárult a 2014-

2020-as időszak fogyasztásösz-
tönző programja, amelyben ren-
dezvényekkel (például FEHOVA, 
OMÉK), roadshow megjelené-
sekkel, médiakampánnyal, hirde-
tésekkel népszerűsítette a halak 
fogyasztását a szemléletformáló 
és fogyasztásösztönző marketing-
kampány lebonyolításával megbí-
zott AMC.

Kiemelték, hogy a 950 millió 
forintos összköltségből megvaló-
suló marketingprogramnak érezhe-
tő hatása van. Hiszen míg a 2015-
ös adatok alapján a magyarországi 
éves halfogyasztás fejenként alig 
haladta meg az öt kilogrammot, 

mostanra ez a mennyiség csaknem 
hét kilogrammra emelkedett. Ezzel 
teljesült az eredeti cél: legalább 20 
százalékkal nőtt a halak és halter-
mékek iránti fogyasztói kereslet.

A közlemény szerint ezt nagy-
ban elősegítette, hogy egyre több 
élelmiszerlánc forgalmaz kony-
hakész, csomagolt, filézett vagy 
darabolt halat.

Arra is kitértek, hogy a tervek 
szerint a 2021-2027-es időszakban, 
a Magyar Halgazdálkodási Opera-
tív Program Plusz keretein belül 
újabb kampányidőszak kezdődik.

Az Európai Tengerügyi és Halá-
szati Alap (ETHA) és Magyaror-
szág társfinanszírozásával való-
sult meg a „Kapj rá!” kampány. A 
2014-2020-as pénzügyi időszakban 
Magyarország számára a MAHOP 
keretében a hazai társfinanszírozás-
sal együtt valamivel több, mint 20,5 
milliárd forint áll rendelkezésre a 
haltermeléshez, a halfeldolgozás-
hoz és a halastavak természeti érté-
keinek megőrzéséhez kapcsolódó 
intézkedésekre, illetve a halételek 
fogyasztásának népszerűsítésére – 
olvasható az AMC közleményében.

Hozzávalók:
A halhoz: 2 db harcsafilé, 10 dkg 
szeletelt bacon, 3 gerezd fokhagy-
ma, 2 dl tej, 1 tk halfűszerkeverék, 
só, őrölt színes bors, 1/2 db citrom 
leve, 2 ek olívaolaj 
A karalábéhoz: 2 db karalábé, 
10 dkg mascarpone, só, 1 ek étel-
ízesítő, őrölt fehér bors, 1 csokor 
petrezselyemzöld.

Elkészítés:
1.  A halszeleteket folyó víz alatt 

megmossuk, szárazra töröljük, 
majd enyhén besózzuk. A fok-
hagymát a tejbe nyomjuk, majd 
beletesszük a halszeleteket, és 
1-2 órán át állni hagyjuk, hogy 
az ízek jól átjárják.

2.  A bacont vékony csíkokra vág-
juk, majd az olívaolajon ropo-

gósra sütjük. Ezután kiszedjük 
a zsiradékból, és tálalásig félre-
tesszük. A halat kivesszük a fok-
hagymás tejből, majd papírtör-
lővel szárazra töröljük. Ezután 
ízlés szerint megcsepegtetjük 
a citromlével, megszórjuk a 
halfűszerkeverékkel és frissen 
őrölt színes borssal.

3.  Egy tepsit kibélelünk sütőpa-
pírral, és meglocsoljuk 1-2 ek 
szalonnazsírral. Ezután ráhe-

lyezzük a befűszerezett halsze-
leteket, majd meglocsoljuk 1/2 
ek zsiradékkal. Előmelegített 
sütőbe helyezzük, majd közepes 
hőmérsékleten 25-30 perc alatt 
pirosra sütjük.

4.  A karalábét megpucoljuk, majd 
kivájunk belőle annyi golyót, 
amennyit csak tudunk. A kivájt 
golyókat és a visszamaradt 
karalábédarabokat egy edénybe 
tesszük, majd felöntjük annyi 
vízzel, hogy ellepje. Ezután 
megszórjuk az ételízesítővel, 
egy kevés sóval, majd puhára 
főzzük. Ezután leszűrjük, majd 
külön szedjük a golyókat és a 
darabos karalábét.

5.  A bacon sütésénél visszama-
radt zsiradékot felhevítjük, majd 
beletesszük a karalábégolyókat, 

és szép pirosra sütjük. Sütés 
közben megszórjuk egy csipet 
sóval, és többször megrázogat-
juk a serpenyőt, hogy a karalábé 
egyenletesen piruljon. Ezután 
kiszedjük a zsiradékból, és tála-
lásig melegen tartjuk.

6.  A visszamaradt karalábédarabok-
hoz hozzáadjuk a mascarponét, 
ízlés szerint petrezselyemzöldet, 
megsózzuk és megszórjuk őrölt 
borssal, majd összeturmixoljuk 
(közben kóstolgatjuk és aprán-
ként fűszerezzük).

7.  Tálaláskor a tányérra kanalazzuk 
a karalábékrémet, majd ráhe-
lyezzük a halszeleteket. Ezután 
mellétesszük a sült karalábét, 
és megszórjuk a ropogósra sült 
baconnel, majd úgy kínáljuk.

Forrás: Internet

Baer Csaba tavaly kezdett bele 
a tigrismogyoró termesztésébe, az 
idén pedig már száz négyzetméte-
res ültetvényt hozott létre. A szüre-
tet már elkezdte, a terméssel meg 
van elégedve. Azt mondja, akinek 
van lehetősége otthon a termesz-
tésre, nyugodtan vágjon bele, mert 
pofonegyszerű és kifizetődő. 

Sokan azt sem tudják, hogy mi 
fán terem a tigrismogyoró, pedig 
egy kiváló csali, imádják az amu-
rok és a pontyok is. Szinte minden 
horgászboltban meg lehet kapni, az 
ára 1500-2500 forint között mozog, 
árulják különböző ízesítésben és 
natúr változatban is. No, de azzal 
kevesen vannak tisztában, hogy a 
tigrismogyoró valójában egy gyom-
növény, ebből kifolyólag igényte-
len, így könnyű termeszteni is. 

Baer Csaba tavaly vetett először 
kísérleti jelleggel, az idén pedig 
pár fél kiló magot szórt szét kilenc 

sorban, száz négyzetméteren. A 
terület felét már le is aratta. Régeb-
ben teszthorgászként is tevékeny-
kedett, de ma már csak „magának” 
pecázik, és mellette kertészkedik.

Szerinte gyerekjáték a tigrismo-
gyoró termesztése, sokan mégis 
azért nem vágnak bele, mert az 
aratás egy kicsit macerás.

„A gyökeréről kell leszedni a 
mogyorókat. Ki kell ásni, nem 
lehet tépni, mert akkor benne 
marad a földben a mogyoró. Utána 
le kell verni róla a homokot, le 

kell szedni a gyökérről a mogyo-
rókat, azt mosni kell, és szárítani, 
majd egy órát főzni” – mesélte a 
Pecaverzumnak. 

A tisztításra is kitalált már egy 
saját technikát: egy nagy ládában 
kaviccsal keveri össze a termést, 
zárogatja, és a kő leveri a homo-
kot. Kétféle ízűt szokott készíteni: 
mézest és chilist. Csak természe-
tes alapanyagokat használ, a chili 
is a kertből származik, de Csaba 
szerint mesterséges ízesítőkkel is 
elkészíthető.

„Ebben az esetben 48-72 órát 
áztatni kell még főzés után ugyan-
abban a lében. Amikor majdnem 
elkezd savanyodni, akkor kisze-
ded. Ha nem tudod felhasznál-
ni, fagyaszd le, mert megromlik. 
Ugyanúgy megsavanyodik, mint 
a kukorica” – árulta el a praktikát. 

Az elkészült csalikkal rend-
szeresen horgászik is, sokat jár a 

Dunára és a Velencei-tóra, de más 
vadvizeket is szívesen látogat. A 
saját termesztésű tigrismogyoróval 
pedig már számtalan szép halat 
fogott.  

„Vannak, akik úgy tartják, hogy 
a nyáron válik be a legjobban, de 
nálam most van a legnagyobb idő-
szaka, nekem nagyon megy. Azo-
kon a vizeken, ahol nem ismerik 
a tigrismogyorót a halak, szoktatni 
kell őket hozzá kukoricával, de ha 
elkezdi enni, akkor utána nem a 
kukoricát fogja keresni” – mondta 
Csaba. 

A száz négyzetméteres ültet-
vény feléről 6,5 kiló tigrimogyorót 
sikerült betakarítani, a másik fele 
még hátravan. Csaba egy vide-
ót is készített a kertjéről. Abban 
elmondja, hogy elégedett a termés-
sel. Sok gondosságot nem igényelt 
a növény, csak locsolta és gazolta.

Forrás: Pecaverzum

Úgy tűnik „rákapunk”

Fűszeres harcsaszelet sült karalábéval

Egyszerűen termeszthető a tigrismogyoró
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Ennek a víznek külön tör-
ténete van a számomra. 

A fizetős, mesterséges tavak 
soha nem vonzottak igazán. 
Unalmasak és nincs bennük 
semmilyen kihívás. Az igazi 
vadvizek szerelmese voltam 
mindig is. Véletlenül talál-
tam erre a helyre, internetes 
keresgélés közben, miköz-
ben végig az orrom előtt volt. 

Most ezt a vizet szeretném bemu-
tatni a nagyérdemű horgásztársa-
dalomnak. Oly sok év után ismét 
tollat ragadva. Hiába, a vérem, 
ha megpezsdül. Ez egy Natura 
2000-es természetvédelmi körzet, 
teljes egészében védett madarak, 
halak és állatfajok tömkelegével. 
Egy csodás Tisza-holtág, hatalmas 
vízmélységekkel tarkítva, akár 14 
méteres vízszintje is van. A víz 
utánpótlása közvetlenül a Tiszából 
származik, akár zsilipen keresztül, 
akár az áradás folyománya révén. 

Maga a holtág 23 ha, amiből 14 
a hasznos terület, tehát ami hor-
gászható, kivéve a terület elején 
található kíméleti területtel, ahol 
mindenki számára tilos a horgá-
szat.

76 tagot számlál a taglétszám, 
számos ifjúsági és gyerek horgász-
szal tarkítva. A napijegyes horgá-

szokat is szeretettel várják, szá-
mukra 4500 Ft a napijegy és bárhol 
leülhetnek horgászni, ahol éppen 
nem foglalt a hely. Tehát nincs 
kijelölt napijegyes hely. Mind az 
úszós, mind a fenekezés, mind a 
pergetés eredményekkel kecsegteti 
a horgászt. Persze itt, a mester-
séges tavi körülmények cseppet 
sem jellemzőek, hála istennek. A 
terület teljesen be van kameráz-
va, tehát simliskedni egyáltalán 
nem érdemes, mert csúnya vége 
lehet. A napijegyek napkeltétől-
napnyugtáig szólnak. Éjszaka 
napijeggyel csak itteni tag mellett 
lehet horgászni. A jegyárban benne 
foglaltatik, 2+1 nemes és 10 kg 
egyéb hal megtartása. A csuka 50 
cm felett, az amur pedig 3 kilo-

gramm felett vihető el. Minden 
más fajra, az országos horgászrend 
előírása vonatkozik. Évente 50 db/
tag nemes hal fogható, ami 30 db 
pontyot és 20 db másik fajta nemes 
halat jelent.

Az egyesület két község, Gyüre 
és Aranyosapáti önkormányzatától 
kapja haszonbérbe a vizet, cseré-
ben rendet és rendezett vízpartot 
és területet várnak el, amit bizony 
meg is kapnak, mert csodás rend 
és tisztaság uralkodik. Következés-
képen, szemetelni tilos és minden 
horgásznak magával kell vinnie 
a hulladékait, mert kuka sincs a 
parton. 

Külön kiemelném az egyesüle-
tet támogató gyürei polgármester 
urat, Kiss Zoltán Bertalant, aki sok 
támogatást biztosít a tagságnak és 
az egyesületnek.

Megemlítendő még Orosz End-
re titkár és halőr, Szűcs István 
alelnök, Balogh Richárd halőr és 
végül, de nem utolsó sorban Lőkös 
István, a HE elnöke és az az ember, 
aki minden segítséget és informá-
ciót megadott eme iromány elké-
szüléséhez.

Most pedig jöjjön a víz maga, 
hiszen nem mindegy, hová is 
készül a horgászember. Fotókat 
természetesen mellékelek a cikk-
hez, méghozzá halfajokra lebontva, 
melyeket a közelmúltban fogtak.

A tiltott halfajok közül van itt 
réti és kövicsík, szivárványos ökle 
és compó, a széles vagy arany 
kárász a kedvencem. A madárfajok 
közül egyébként 12 van a teljesség 
igénye nélkül: fehérfarkú rétisas, 
fekete gólya, bakcsó, gém és még 
sok más. Van egy házi gólya is, 
ami itt maradt és egész télen etet-
ték, hogy életben maradjon. És 
van még rák, kagyló, tehát a víz 
minősége kiváló, mocsári teknős, 
hód és vidra is. 

Van nád, gyékény, hínár, tök, 
meg amit csak akar az ember.

És most a lényeg! A fogható 
halak: amur (minimum 3 kg), 
ponty, minden keszegfajta, kárász, 
csuka (minimum 50 cm), balin, 
harcsa, sügér.

Tehát bőséges a halak választé-
ka, mindenki megtalálhatja a szá-
mítását. Pergetni lehet és érdemes 
is. A tagok használhatnak csónakot 
a kijelölt területen lévő horgászat-
ra, etetésre, átkelésre és csónakból, 
bárhol lehet pergetni, a kíméleti 
területen kívül. Persze, másik hor-
gászt sem zavarva. Tehát aki ezek 
után kedvet kapna ide látogatni, azt 
szeretettel várják, de a szabályokat 
kőkeményen betartatják minden-
kivel.

Maga a tagság, mikor először 
merészkedtem ide, roppant barát-
ságos és segítőkész volt, bár akkor 
nem is annyira a halakra hajtottam 
még, csak az ismerkedésre.

Ami meglepett, amikor felhív-
tam ismeretlenül az elnök urat, 
hogy készségesen segítségemre 
volt mindenben, még a fogadó 
bizottságot is megszervezte, hogy 
tudjak napijegyet venni és meg-
kapjam a szükséges infókat a hor-
gászathoz.

Az elnök úr telefonszáma és 
neve: Lőkös István +36-70/775-
1667.

Görbüljön mindenkinek!
Katona Zoltán, Mátészalka

Horgászvizek: A gyürei Vidiszegiholtág Új szakbizottsági tagok

Kiértékelték a Nemzeti Hor-
gászturisztikai Stratégiá-

hoz készített kérdőívet, ame-
lyet 4500 horgász töltött ki.

A felmérést ismertető sajtótájé-
koztatón hangsúlyozták: kiderült, 
hogy a horgászoknak nem az ár a 
legfontosabb, szívesen adnak ki 
több pénzt is, ha megfelelő szol-
gáltatásokkal, infrastruktúrával és 
természetesen jó halállománnyal 
rendelkezik az adott tó vagy szál-
láshely.

– Nagyon örülök, hogy 550 szer-
vezet és több mint 4500 horgász 
töltötte ki a kérdőívet, hiszen az ő 
véleményük a legfontosabb. Olyan 
kérdéseket tettünk fel, hogyan 
menjünk tovább, miket kell fej-
lesztenünk. Úgy gondolom, ezek-
re választ kaptunk. Hangsúlyozni 
szeretném, nagyon komoly nem-
zetgazdasági jelentősége van a hor-
gászturizmusnak. Azokba az orszá-
gokba, ahol ezt felismerték, renge-
teg turista érkezik, hogy hódoljon 
szenvedélyének, és természetesen 
sok pénzt is otthagynak egy-egy 
horgászat során, ráadásul többen 
vissza is térnek – mondta el Szűcs 
Lajos, a Mohosz elnöke.

A magyar pecások többsége gye-
rekként szeret bele ebbe a hobbiba, 
és a család többi tagja is hódol 
ennek a szenvedélynek. Átlago-
san 38 napot tölt egy-egy horgász 
egy évben a vízparton, és közülük 
többen többnapos túrákon is részt 
vesznek. A többség hajlandó akár 
száz kilométernél is többet utazni a 
kapitális fogás reményében.

A legnépszerűbb vizekről is 
készült felmérés. A válaszadók 
többsége a természetes tavakat, 
folyókat részesíti előnyben. A leg-
többen a Balatonra járnak horgász-
ni, de nagyon népszerű a Tisza, a 
Tisza-tó, a Duna és a Ráckevei-
Soroksári Duna-ág (RSD) is.

Külföldi túráknál pedig Olasz-
országot, Spanyolországot, Romá-
niát és Szlovéniát látogatják a leg-
többen, de érdekes, hogy az Egye-
sült Államok is nagyon népszerű a 
magyar horgászok körében

Az Országos Horgászszervezeti 
Központ (OHSZK) főigazgatója, a 
Mohosz elnökhelyettese Dérer Ist-
ván arról beszélt, hogy még ebben 
az évben véglegesítik a Nemzeti 
Horgászturisztikai Stratégiát, majd 
reményeik szerint a kormány el 
is fogadja azt, és megkezdődhet a 
végrehajtásra való felkészülés.

– A jövő év a tervezésről szól 

majd, és ha minden gazdasági 
tényező a tervek szerint alakul, 
akkor 2025-ben már a fizikai meg-
valósítás első lépései is megkez-
dődhetnek. Hétéves stratégiában 
gondolkodunk, 2030 a végcél. 
Addigra szeretnénk befejezni egy 
olyan fejlesztést, amelynek nem-
csak a horgászok, hanem minden 
vízparti túrázó és ott lakó személy 
is a haszonélvezője – fogalmazott 
Dérer István.

Megkérdezték a pecások véle-
ményét arról, milyen újításokra, 
korszerűsítésekre van szükség a 
horgászturizmus fellendítéséhez. A 
Magyar Országos Horgász Szövet-
ség (Mohosz) májusban jelentette 
be, hogy a Miniszterelnökséggel 
és a Miniszterelnöki Kabinetiro-
dával együttműködve azon dolgo-
zik, hogy még jobban fellendítsék 
hazánkban a horgászturizmust és 
fejlesszék az ehhez kapcsolódó 
infrastruktúrát. A munka tavasszal 
kezdődött, mostanra pedig begyűj-
tötték és összegezték a horgászok 
javaslatait.

A kérdőív kitöltéséhez kapcso-
lódóan egy nyereményjátékot is 
hirdetett a Mohosz, de a szerencsé-
sek névsorát egyelőre nem tették 
közzé.

A szerencsés nyertesek a meg-
adott Magyar Horgászkártya szá-
muk alapján kerültek kisorsolásra.

A Nyereményszabályzatban fog-
laltak, valamint a részvételi szá-
mok alapján 2023. október 25-én 
az alábbi nyeremények kerültek 
kisorsolásra: 
I. díj:  4 db éves (2024. évi) összevont, 

korosztály, jogosultság szerinti 
országos területi jegy, 

II. díj:  4 db 50.000 Ft értékű 
horgászcikk utalvány,

III. díj:  8 db 25.000 Ft értékű 
horgászcikk utalvány, 

IV. díj:  12 db 10.000 Ft értékű 
horgászcikk utalvány, 

V. díj:  12 db 1 éves előfizetés a Magyar 
Horgász magazinra.

A MOHOSZ a nyerteseket 
elsősorban elektronikus úton, a 
HORINFO szakrendszeren keresz-
tül, e-mailben vagy ezek hiányában 
telefonon, illetve levélben értesíti a 
sorsolást követő 10 munkanapon 
belül. A nyertesek ezen értesítést 
követő 30 napon belül jogosultak 
nyilatkozni a nyeremény igénybe-
vételéről.

Valamennyi nyertesnek szívből 
gratulálunk!

A petkalózok 4 nap alatt több 
mint 2000 zsákot töltöttek meg 
ártéri hulladékkal. Nagyon lel-
kes és nagyon szoros verseny 
zajlott az utolsó méterekig, a 
végén egy kiadós záporral futot-
tunk be Tokaj/Rakamaz partjaira. 
Köszönjük a csapatoknak, hogy 
végig egymást ösztönözték és 

húzták, hogy minél több zsákot 
pakoljanak meg, a petkUP csa-
patának és az önkénteseinknek, 
akik a háttérben és a terepen 
egyaránt segítették a táborhely 
kiépítését, a hulladék mozgatá-
sát, feldolgozását és a csapatok 
munkáját. Gratulálunk minden 
résztvevőnek, jó, hogy jöttetek!

4500 horgász töltötte 
ki a Mohosz kérdőívét

IV. Bodrogi PET Kupa – Finálé

2023. október 6-án tartotta 
soron következő elnökségi ülését 
a megyei horgász szövetség újon-
nan megválasztott elnöksége. Az 
ügyvezető igazgató, Fesztóry Sán-
dor beszámolója mellett a szintén 
2023. április 1-jén megválasztott 
szakbizottsági elnökök javaslatára 
Virág Imre elnök az alábbi tago-
kat kérte fel az elkövetkező 2023-
2028-as ciklusban a szakbizottsági 
munkák ellátására. 

Verseny Szakbizottság:
elnöke: Vass István Miklós
tagjai:
Beke Péter (Új Élet HE. Tiszalök)
Pataki Zsolt (Vasutas STE Nyíregyháza)
Luzsinszky Tamás (Vasutas STE Nyíregyháza)
Sándor Zoltán (Apagy HE.)
Sebők Zsolt (Apagy HE.)
Papp Dániel (Apagy HE.). 

Ifjúság-Oktatás Szakbizottság
elnöke: Biri Imre

tagjai:
Pásztor László Gyula (Császárszállás HE.)
Szilágyi Zsolt (Bujtos HE. Nyíregyháza)
Szanyi Róbert János (Taktaközi HE. Csobaj)
Marcsek Balázs (Natúra HE. Rakamaz)
Puncsák Rebeka (Natúra HE. Rakamaz)

Víz-Környezetvédelmi és Halgazdálkodá-
si Szakbizottság
elnöke: Gura Mihály
tagjai:
Dr. Balogh Barnabás r. ezredes, rendőrségi 
főtanácsos
Szőke Attila (Megyei Rendőrkapitányság, 
Tevékenységi-Irányítási Központ)
Oláh Eszter természetvédelmi mérnök
Molnár János c.r. alezredes (Vízirendészeti 
Rendőrőrs Vásárosnamény)
Iski Balázs c.r. főtörzs zászlós (Vízirendészeti 
Rendőrőrs, Tokaj)

A szakbizottsági elnökök és tag-
jaik készségesen állnak a horgász-
társak segítségére, saját szakterüle-
tükön megszerzett tapasztalataik és 
tudásuk alapján. Fesztóry Sándor
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Immár hatodik alkalommal 
rendezték meg az Országos 

Halőri Verseny és Szakmai 
Találkozót szeptember 18-20. 
között, Szarvason, ahol 3 
fős halőr csapattal vett részt 
megyénk is. 

Összességében a kilencedik 
helyen végeztünk. A sportos szá-
mokban viszont elsők lettünk. Ilyen 
volt a biciklizés, vízi biciklizés 
közbeni feladatok végrehajtása. 

Első nap 
A MOHOSZ tagszervezetei 

és tagegyesületei által delegált 
háromfős csapatok – szám szerint 
28 – három napon keresztül mér-
kőznek meg egymással. Az első 
nap – szokás szerint – a szak-
mai előadásokról és az elméleti 
versenyszámról szólt. A korábbi 
évektől eltérően a csapatok nem 
közösen töltötték ki a kérdőívet, 
hanem minden résztvevő külön-
külön tesztet kapott halfelismerés, 
rendészet és horgászvizsga téma-
körökben.

Második nap
Ezen a napon négy versenyszám-

ban mérték össze tudásukat a jelen-
lévők. A kerékpáros ügyességi fel-
adatban a halőrök egy kicsit a hor-
gászok bőrébe bújhattak, amikor 
egy bójákkal kijelölt pályán kellett 
végig menniük campingbiciklivel. 
A második feladat szintén bicik-
lizés volt, csak szárazföld helyett 
vízben. A hagyományos csónakos 
ügyességi versenyszámon a szer-
vezők csavartak egy kicsit, így a 
halőrök vízibiciklin szelték a habo-
kat, ami a lomha jószággal bizony 
egyáltalán nem volt egyszerű. A 
„rapid peca” versenyszámban a 
teljes csapat horgászott, de csak 10 
percig. Ugyancsak hagyományos-

nak nevezhető az a versenyszám, 
amikor egy zavarosban horgászó 
személyt kellett a halőrpároknak 
ellenőrizniük, és a jogsértő tevé-
kenységeket feltárni. A szerve-
zők az intézkedés szabályosságát, 
szakszerűségét és jogszerűségét 
értékelték.

Harmadik nap
Szerda délelőtt ismét négy ver-

senyszám várt a résztvevőkre. 
A célbadobás, vagy más néven 
casting a tavalyihoz hasonlóan tör-
tént. Három különböző távolság-
ból (10, 12 és 18 méter) kellett 
három-három alkalommal dobni az 
Arenberg célponyvára. A szerelék-
készítés során fonott és monofil 

zsinórt kellett összekötni, majd egy 
forgóba adott hosszúságú előkét 
hurkolni. Az íjászat korábban még 
nem szerepelt a feladatok között, 
de sokak tetszését elnyerte.

A tippelős feladatban három 
ponty hosszát, körméretét és súlyát 
kellett megtippelniük a halőröknek 
úgy, hogy nem vehették ki őket a 
haltartóból. Az nyert, aki a legpon-
tosabban meg tudta becsülni mind-
három hal méreteinek összegét.

A versenysorozat dobogósai 
összetettben:  
I. Tolna Vármegyei Horgászegyesületek 
Szövetsége
II. NÉBIH Állami Halőri Szolgálat
III. Kaposvári Sporthorgász Egyesület

A Szabolcs megyei halőrcsapat 
a kilencedik helyen végzett. Sport-
ügyességi versenyszámban pedig a 
dobogós II. helyet szerezték meg. 
Gratulálunk, és további munká-
jukhoz jó egészséget és kitartást 
kívánunk. A csapat tagjai: Mile 
Pál, Török Péter, Varga Tamás. 
Csapatvezetője: Fesztóry Sándor.

Fesztóry Sándor

Óriási bravúrral szerzett 
egyéni arany- és csapat 

bronzérmet a magyar csó-
nakos pergető válogatott a 
szakág idei világbajnoksá-
gán.

Október elején rendezték meg 
Lettországban, Rigában a 2023. 
évi Csónakos Pergető Világbaj-
nokságot, melyre a tavalyi évben 
Csehországban szerzett bronzérem 
után ismét kellő lendülettel és lel-
kesedéssel érkezett meg a nemzeti 
válogatottunk. Hatalmas energiákat 
megmozgatva 18 napig tartózkodott 
a csapat Rigában, melyből 2-2 nap 
utazással és a további 14 nap reg-
geltől estig tartó edzéssel és behor-
gászással telt. 

A kijelölt versenypálya 65 km 
hosszú volt a végpontjai között, 
és kb. 30 000 hektáros felület-
re saccoltuk a térképek, illetve a 
pályabejárás után. Apró érdekesség 
még ehhez, hogy 1200 liter benzint 
használtunk fel csak a 3 csónakba a 
kint tartózkodás alatt.

Az edzések ragyogó napsütés-
ben és 20-24 °C fokos melegben 
teltek, de a háromnapos versenyre 
ígért előrejelzések is beigazolód-
tak, melyek nagy viharokat, esőt és 
hatalmas lehűlést jósoltak. Mivel 
alapjában nagyon sok ragadozó hal 
volt a vízterületen, így a váloga-
tott minden rutinját és tehetségét 
arra összpontosította, hogy a jó és 
napos időben a felkészülés alatt 
fogott halak ne befolyásolják majd 
a versenyek napján a stratégiát. 
Ez kicsit bővebben kifejtve annyit 
jelent, hogy a hatalmas csapatokban 

álló csapósügérek és akár százával 
csapatba verődött süllők a borult 
időben, viharos szélben, valamint 
zuhanó légnyomásban akár telje-
sen inaktívak is lehetnek. Ehhez 
jött még a számunkra az a szokat-
lan tény is, hogy pont ebben az 
„évszakváltó” időszakban a félsós 
vagy barakkvizű Rigai-öbölből 
ezrével vonulnak be a sügérek és 
süllők a környék és ez által a ver-
senypálya folyóiba, illetve tavaiba. 
Ez a migráció pont a verseny idő-
szaka körül már meg is kezdődött, 
plusz munkát és feladatott adva a 
magyar csapatnak a behorgászással 
és elemzéssel.

De hogy ne csak ennyi plusz kihí-
vás legyen előttünk, már a megér-
kezésünkkor azt tapasztaltuk, hogy 
az általunk használt, és a magyar 
bajnokságban a legmagasabb szin-
tet elérő 60-100-115 lóerős hajó-
ink itt még csak a kategória alját 
sem súrolták. A nemzetek egyik 
fele 250-300 lóerős hajókkal, míg 
a másik fele 150-200 lóerős és 
minden elképzelhető technikával 
felszerelt hajókkal rendelkeztek. A 
hírek szerint az ukránok 44 napot, 
az észtek, litvánok és lengyelek 60 
napot, a lettek meg az egész évet az 
edzésekre szánták…

Így egybe foglalva minden túlzás 
nélkül elmondhatjuk, hogy hatal-
mas bravúrt vitt véghez a 2023-as 
magyar csónakos pergető váloga-
tott. Az első versenynap stratégi-
ája csuka horgászata volt a sűrű 
hínárban. Az első csapat egy nagy 
tavon, míg a másik magyar csapat 
az egyik folyón horgászott és máris 
a 3. helyet sikerült elérni. 

A második napra egy kevés nap-
sütést ígértek az időjárási appliká-
ciók, így vegyesen csuka és sügér 
horgászata volt a stratégia az első 
nap szakaszain. Itt sajnos lejjebb 
csúsztunk a 4. helyre és a harmadik 
napra ígért vihar egész napos esővel 
és a 1,5-2 méteres hullámokkal sem 
ígért sok jót a folytatáshoz nekünk. 
Sok-sok időt töltöttünk és tana-
kodtunk, ötleteltünk a kikötőben a 
hajóink mellett a harmadik nappal 
kapcsolatosan mi legyen a taktika, 
egyáltalán ki tudunk-e hajózni majd 
reggel a viharban a kikötőből, és 
ha igen, akkor meddig juthatunk 
el a felderített szakaszainkon, és 
mennyi időnk lesz egyáltalán így a 
horgászatra. 

Mivel így a végjáték előtt nagy 
volt a nyüzsgés a kikötőben, nyil-
ván a többiek is a másnapi verseny-
re készültek mind fejben, mind fel-
szerelésben. Többen is odajöttek a 
konkurens nemzetektől beszélgetni, 
érdeklődni, vagy csak élménybe-
számolót tartani. Az észt barátaink 
a válogatottból látva a hajóinkat 
és tudva az ezzel járó kihívásokat 
és nehézségeket a holnapi nappal 
kapcsolatba, felajánlották az egyik 
nagyteljesítményű tartalék hajóju-
kat a magyaroknak. Ez kérem – ez 
az a szint a sportban, ami tettet 
nem kell megindokolni, ami csak 
a jó szándék, ami csak jó érzés 
és a „fair-play” fogalma …, csak 
meg kell köszönni… Olyasmi, mint 
amikor a futballban egy sérülés és 
ápolás után visszaadja az ellenfél 
a labdát. 

Jött a következő meglepetés is 
az este, a főszervezők is felaján-

lottak egy nagy teljesítményű hajót 
nekünk másnapra. Így már telje-
sen feltöltődve testileg, lelkileg és 
érzelmileg, izgalommal és hatalmas 
lendülettel készítettük a stratégián-
kat az utolsó versenynapra. A tak-
tika az volt, hogy az első csapat 
kihorgássza az utolsó csukát is a 
hínárkából a tavon, míg a második 
csapat úgymond „vegyes páros-
ként” összepárosítva a beedzett 
wobbleres „twich” technikát, a vár-
ható nagy viharban a folyó szél-
védett kisebb-nagyobb kikötőiben 
horgászik csukára és sügérre.

Megcsináltuk! Jött a díjátadó és 
a záró ünnepség, és jó volt magyar-
nak lenni ott akkor, Rigában, 
Lettországban. Visszaharcoltuk 
magunkat csapatban a dobogóra a 
bronzéremre és egyéni világbajnoki 
aranyérmet is a magyar váloga-
tott Hipszki Róbert – Deák Ferenc 
páros szerezte meg kiérdemelten.  
Kivétel nélkül minden nemzettől 
kaptuk a tapsot, a gratulációkat, a 
„Good Job!” és „Respect!” monda-
tokat kézfogások és ölelések kísé-
retében.

Ezzel a sikerrel az elmúlt három 
Csónakos Pergető Világbajnoksá-
gon immáron sorozatban három 
dobogós eredménnyel egy világbaj-
noki aranyéremmel is kiemelkedő 
elitnek számítunk.

Nemzeti válogatottunk összetétele: 
Bosánszky Péter szövetségi kapitány, 
Varga Pál másodkapitány, Rigó Alex 
csapatvezető; Deák Ferenc, Hipszki 
Róbert, Herke Zsolt, Szatmári Sándor, 
Schäffer Károly és Tóth Béla.

Varga Pál

VI. Országos Halőri Szakmai Verseny és Találkozó Hatalmas bravúr a Csónakos Pergető VBén

Az Érték és Innováció Társa-
ság második alkalommal tartott 
konferenciát Nagyarban október 
6-án a Kis-Túr és környező Túr 
folyóágak értékeinek, élővilágá-
nak megmentése, vízi turizmu-
sának fellendítése témájában.  A 
meghívott szakemberek vízügyi, 
környezet-, természetvédelmi és 
turisztikai témában tartottak elő-
adásokat, egyeztették érdekeiket. 

A mostani konferencián előtér-
be kerültek a Túr-menti települé-
sek, a vízi turizmussal foglalko-
zók és a természetvédők, vala-
mint a vízügyi hatóság érdekei. 

Somlai Tibor a Magyar Madár-
tani és Természetvédelmi Egye-
sület nevében, Habarics Béla a 
Hortobágyi Nemzeti Park részé-
ről szólalt fel. Gondként vetette 
fel, hogy a további, a száraz-
sággal kapcsolatos probléma a 
mezőgazdaságot érinti. A gazdák 

nem tudnak összefogni az esővíz 
megmentésére, tározására. 

Muhari Zoltán, Panyola község 
polgármestere, valamint Veress 
Zoltán, az Érték és Innováció 
Társaság elnöke az Öreg-Túr és 
a Kis-Túr panyolai és nagyar kör-
nyéki szakaszain végzett rend-
szeres folyótisztítási munkáiról 
számolt be.  

A környék vízi turizmusának 
fejlesztéséhez vízügyi szempont-
ból is szükség lenne további lépé-
sekre, egyes frekventált vízre szál-
lási pontok jobb megközelíthető-
ségére. A vízügy részéről hasznos 
lenne, ha 1-2 héttel előre értesíte-
nék a vízitúra-szervezőket az előre 
várható vízszint változásáról, mert 
annak megfelelően lehetne a túrá-

kat megszervezni, és az ide érke-
ző turistákat nem érné csalódás. 
Berberovics-Sóvári Viktória folyó-
mentő, a Marosi PET-kupa főszer-
vezője is megerősítette, hogy sok a 
hulladék a folyóvizekben. 

Bánóczi Lajos, Nagyar köz-
ség polgármestere a Kis-Túr vál-
tozásait az elmúlt évtizedekben 
nyomon követte. Arról beszélt, 
ha nincs elegendő víz, nem fog 
folyni, márpedig utánpótlásra 
nem sok esély mutatkozik. A víz 
minősége is folyamatosan romlik.

Luidort Antal szakaszmérnök, 
a Szatmári Szakaszmérnökség, a 
FETIVIZIG képviseletében tájé-
koztatta a jelenlévőket arról, hogy 
a Kis-Túr jelenleg egy belvíz-
elvezető csatorna. A folyó víz-

szintje mindig függ a Romániából 
engedélyezett víz mennyiségétől, 
a kányaházi víztározóban lévő 
vízmennyiségtől. Túr melletti 
töltés építésére, korszerűsítésére 
lehetőség lesz a közeljövőben.

Lőrincz Károly, a mátészal-
kai Nyugdíjas Vízgazdálkodási 
Társulat elnöke kiemelte, hogy a 
szakma nagy elődjei sokat tettek 
ezért a területért. 

Molnár Antal, a Zöld Kör 
Egyesület vezetője bemutatta 
egyesületük több évtizedes múlt-
ra nyúló környezetvédelmi, hul-
ladékgazdálkodási tevékenységét. 

A felszólalások után levetítet-
ték a „Természeti kincsünk az 
Öreg-Túr folyó” című, 2005-ben 
készült természetfilm, amely a 
már akkor romló ökológiai álla-
potokat tükrözi.

Veress Zoltán
Érték és Innováció Társaság

II. KisTúr Konferencia
2023. október 6. Nagyar, Veress-Tanya
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Az Ifjúság-Oktatás Szakbizottsá-
gunk a 2023. évre betervezett fel-
adatait időarányosan, sikeresen vég-
rehajtotta, és élt a váratlanul adódó 
kedvező lehetőségekkel. Jelenleg 
még folyamatban van az „Iskolai 
sporthorgász szakkörök” beindítása 
és szeretnénk ebben az évben is 
megtartani a „Horgászok a gyereke-
kért!” karácsonyi akciónkat. 
Rendezvényink voltak:
1.  Gyermeknapi horgászversenyek
2.  Megyei horgászviadal döntő
3.  Nyári horgásztáborok   
4.  Horgász tanodák 
5.  Iskolai sporthorgász szakkörök  
6.  Horgász ötpróba
7.  Rajzpályázat:  
8.  Kirándulás szervezése a FeHoVa-ra
9.  Halak napja a Nyírteleki óvo-

dában: Nyírteleki Kastélykert 
Óvoda kérésére vettünk részt 
a rendezvényen. Régi tervünk, 
hogy már az óvodákban is nép-
szerűsítsük a horgászatot. A ren-
dezvényen több mint 100 óvodás 
vett részt. Az akvárium a halak-
kal itt is nagy sikert aratott. Új 
játékokat próbáltunk ki (műanyag 
halas horgászjáték, kifestő, kör-
nyezetvédelmi játék), de a régiek 
is használhatok voltak egy kis 
átalakítás után. A rendezvényt a 
jövőben is szeretnénk megtartani, 
akár több óvodában is. 

10.  Víz világnapját ünnepeltük a 
Bujtosi-tavon: az Apáczai Csere 
János Általános Iskola csoport-
jának szerveztük a programot. 
Farkasné Tilki Anna bevezetője 

után kiscsoportokban foglal-
koztunk a gyerekekkel. Pásztor 
László szakkörvezető bemutató 
horgászatot tartott. Célba dobó 
feladatokkal gyakoroltuk a hor-
gászat elemeit. Játékos formá-
ban ismerkedtünk a halakkal. 

11.  TeSzedd! – Önkéntesen a tiszta 
Magyarországért akció 

12.  Európai Diáksport Napja
Előttünk álló feladat: „Horgászok 

a gyerekekért!” karácsonyi akció 
megszervezése. Az elmúlt években 
sikeres akciónkat szeretnénk ebben 
az évben is megismételni. Célunk a 
sikeres és a rászoruló kis horgászok 
megajándékozása. A megyei szövet-
ség ajándékcsomagokat állít össze, 
de várja a horgászegyesületek, hor-
gászboltok és vállalkozások felaján-

lásait is. Az elmúlt évben több, mint 
50 gyerek kapott ajándékcsomagot. 
Tovább szeretnénk folytatni a sérült, 
autista gyerekek segítését. Összes-
ségében elmondhatjuk, hogy szép 
és sikeres évet zártunk. Országos 
szinten is kimagasló eredményeket 
értünk el a gyermek és ifjúsági mun-
kában. Igyekeztünk megtartani a jól 
bevált programokat, de nyitottak vol-
tunk az új dolgokra is. Eredményeink 
záloga, hogy a megyei szövetség 
teljes támogatottságát élvezzük, és a 
horgászegyesületek többsége is fon-
tosnak tartja a fiatal horgászokkal 
való foglalkozást! Az elmúlt évek 
kiemelkedő munkájáért dicséretre 
javaslom: Pásztor László Gyulát. 
bizottságunk tagját.

Biri Imre IOSZB elnök

Második alkalommal ren-
dezték meg augusztus 

23-tól augusztus 27-ig a II. 
Hegyalja Harcsafogó Kupát a 
rakamazi kempingi központ-
tal. A versenyre benevezett 
negyvenkilenc csapat tagjai 
88 órán keresztül várták a 
tiszai harcsák kapását. 

– Régóta motoszkált bennem és a 
társamban, a Tokajban tanító Szalai 
Gábor László pergetőhorgászban 
az a gondolat, hogy nagyon sok 
harcsafogó verseny van Magyaror-
szágon, de mindegyiket állóvíznél 
rendezik meg. Itt van nekünk ter-
mészeti adottságként a Tisza, ahol 
olyan többnapos harcsafogó ver-
seny lehetne, amilyet hazánkban 
még sohasem rendeztek – mesélte 
Vass István Miklóstól, a verseny fő 
szervezője.

A legelszántabbak jöttek 
– Meg is rendeztük tavaly az 

első Hegyalja Harcsafogó Kupát, 
s utána nagyon sok kedvező visz-
szajelzést kaptunk a horgászok-
tól, érdeklődőktől. Mindenki arról 
áradozott, hogy itt valóban igazi 
vadvíz és háborítatlan természet 
várta a résztvevőket, s a körül-
ményeket figyelembe véve ide 
valóban csak a legelszántabbak 
jöttek. Nyugodtan nevezhetjük 
nemzetközi viadalnak, hiszen a 
hazai versenyzők mellett voltak 
indulók Szlovákiából, Szerbiából, 
Olaszországból pedig hazalátoga-

tott a verseny fődíjának magyar 
származású felajánlója. 

– A külföldiek mellett hazánk 
minden részéből érkeztek verseny-
zők, többek között Békés és Haj-
dú-Bihar vármegyéből, Tiszalökről, 
Tiszaújvárosból, Miskolcról, Pécs-
ről, Pest környékéről. Főleg folyók 
mellett élő csapatokról van szó, a 
Duna, Rába, Maros harcsáira spe-
cializálódtak, s most szerencsét 
próbáltak nálunk Horgászni csak a 
Tiszán lehetett, mivel a Bodrog már 
egy másik halgazdálkodási társulat 
kezében van. 

– Hadd köszönjem meg Fesztóry 
Sándor ügyvezető igazgató és a 
vármegyei horgászszövetség tel-
jes körű segítségét és támogatását. 
Rakamaztól felfelé és lefelé is tizen-
három folyókilométer volt az enge-
délyezett szakasz. A felső határt 
Szabolcs község térségében, a déli 
szakaszhatárt pedig Tiszaeszlárnál 
jelöltük ki. A Tisza mindkét oldalán 
1-1 kilométeres szakaszt sorsoltunk 
ki a csapatok között a parton, s az 
éjszakai horgászat során – napnyug-
tától napkeltéig – csak ezen marad-
hattak a csapatok, nappal bárhol 
horgászhattak. 

– A körülményekhez képest jól 
sikerült a verseny. Sajnos, a víz 
azt az arcát mutatta, amit mi is 
tapasztaltunk az elmúlt másfél-két 
hónapban, vagyis nehezen lehetett 
halat fogni. Nemhogy a halakért, 
de már a kapásokért is meg kellett 
a versenyzőknek nagyon küzdeniük 
– kezdte az értékelést a főszervező. 
– Ez a számokban is tükröződik, 

hiszen a 49 csapatból csak 24 team 
fogott halat, vagyis a mezőnynek a 
fele. Ez a 24 csapat 44 olyan harcsát 
fogott, amelynek a hossza elérte a 
60 centimétert, vagyis beleszámít-
hatott a versenybe. Nagyon sok apró 
– 30-40-50 centiméteres – harcsát is 
fogtak a résztvevők. Volt olyan csa-
pat, amelyik 50-70 darabot is fogott 
ezekből az aprókból, de azokat nem 
mérlegeltük. Ugyanakkor, ha elte-
kintünk a versenytől, a sok kis har-
csát látva az jó jel, hogy ilyen sok 
él a folyóban, hiszen azt jelzi, hogy 
van bőven utánpótlás. Ez egyrészt 
köszönhető a vármegyei horgász-
szövetség telepítéseinek, másrészt 
a Tisza természetes szaporulatának.

– A nagy meleg miatt sajnos most 
nem evett a harcsa, hiszen a külső 
hőmérséklet 34-36 fok volt, a víz 
felső rétege pedig elérte a 28-29 
fokot, s egy folyónak ez nagyon 
sok. Szerintem is a felmelegedett 
víz volt az oka a gyenge fogás-
nak. Mindezek ellenére a verseny 
jól sikerült, a csapatok jól érez-
ték magukat, a verseny végén nem 
győztük fogadni a gratulációkat, a 
halfogási statisztikai adatok ellené-
re a versenyzők elégedettek voltak 
a szervezéssel, az ellátással. Nem 
tagadom, arra számítottunk, hogy a 
„Big Fish” díjat egy jóval nagyobb 
hal nyeri meg, végül egy 118 centi-
méteres harcsa fogásáért vehette át 
a díjat a győztes csapat horgásza. A 
hal 10-11 kilogrammos lehetett. 

– A 44 lemért hal nagy részét 
csónakból fogták aktív módszerek-
kel, vagyis kuttyogtatva és vertiká-

lis emelgetéssel, a partról mindösz-
szesen 5-6 darab mérhető harcsát 
sikerült megakasztani – válaszolta 
Vass István Miklós. – A szép szá-
mú támogatóknak köszönhetőenA 
győztes csapat fődíjként eltölthet 
majd néhány napot Olaszország-
ban a Pó folyó mellett. Az angol 
csapat, amelyik végül nem tudott 
eljönni, a legnagyobb halat fogó 
horgásznak ajánlott fel díjat, ami 
egy harcsatábori lehetőség az egyik 
nyugat-európai országban. Emellett 
A Kuttyogatók csapata 300 000 Ft 
kedvezményben részesült. Minn 
Kota termékek vásárlásakor, míg a 
harmadik helyezett Kis Fish Is Fish 
csapata 150 000 Ft kedvezményben 
részesült Humminbird termékek 
vásárlására. Nagy örömünkre a ver-
senyünkről készített riport október 
5-én került először adásba az M4 
Sport Pecatúra című műsorán. 

S arra a kérdésre, hogy jövőre 
lesz-e hasonló verseny, a főszer-
vező megerősítette: – A versenyt, 
mint említettem ketten szerveztük, 
s egyértelmű a számunkra, hogy 
jövőre, 2024-ben is megrendezzük 
az immár harmadik Hegyalja Har-
csafogó Kupát. 

EREDMÉNYEK
1. helyezett: Kuttyogtatók (ifj. Ludas 
Zoltán, Ludas Zoltán, Májer Péter) 6 db 
hal, 756 pont
2. helyezett: Lebuj Catfish Team (Bolló 
Bence, Bolló Richárd, Ludas Gábor) 3 db 
hal, 369 pont
3. helyezett: A Kis Fis is Fish Catfish 
Team (Hronyecz Tamás, Skorka Árpád, 
Tira Róbert) 4 db hal, 325 pont

A 2023. évi feladatok végrehajtásárólII. Hegyalja Harcsafogó Kupa 

A megyei szövetség idei verse-
nyének a Matula Tanoda Horgász 
Egyesület volt a házigazdája a helyi 
szabadidő parkban. Csodálatos 
környezetben, kellemes időben 12 
csapat 36 kisiskolása, öt verseny-
számban mérte össze tudását a győ-
zelemért és a vándorserlegért. 
Versenyszámok: 1. Tesztlap kitöltése, 2. 
Halfelismerés, 3. Célba dobó gyakorlat, 
4. Szerelési feladat, 5. Horgászat.

A csapatok először egy tesztla-
pot töltöttek ki, hogy eldöntsék, ki 
járatosabb a horgászat szabályai-
nak ismeretéből. Itt a Sóstói Szabó 
Lőrinc Tagintézmény csapata bizo-
nyult a legjobbnak. 

A horgászbottal való célba dobás-
ban a Kocsordi Jókai Mór Általános 
Iskola és a Tiszanagyfalui Általános 
Iskola csapatai azonos pontszámot 
értek el. 

A halak felismerésében Nyíregy-
házi Apáczai Általános Iskola csa-
patai nem tudtak hibázni.

A legösszetettebb feladat a 
szerelés volt, ahol a csapatoknak 
egy spiccbotos készséget kellett 
összeállítani. A sóstói iskola csa-
pata összeszokott csapatmunkával 
nyerte ezt a versenyszámot.

Halfogásban a Nyíregyházi 
Túróczi Zoltán Általános Iskola 
lelkes csapata 108 db hallal bizo-
nyult a legjobbnak, és mivel a 
többi versenyszámban is kiegyen-
súlyozott teljesítményt nyújtott, 
megnyerte a vetélkedést.

Elért eredmények:
1. helyezett: Nyíregyházi Túróczi 
Zoltán Ált. Isk. csapata, felkészítő: 
Göncző Zoltán.
2. helyezett: Ibrányi Horgász 
Egyesület csapata, felkészítő: 
Kulcsárné Büdi Erika.
3. helyezett: Sóstói Szabó Lőrinc 
Tagintézmény csapata, felkészítő: 
Szanyi Róbert szakkörvezető. 
4. helyezett csapatok: 

Erzsébet Királyné Ált. Isk. – felkészítő: 
Molnár István, Natura HE.
Jókai Mór Ált. Isk. – felkészítő: Jakab 
János, Kraszna HE 
Szent Anna Ált. Isk. – felkészítő: Szabó 
István, Nyírteleki STE.
Tiszanagyfalui Ált. Isk. – felkészítő: 
Szabó Róbert
Matula Tanoda HE. – felkészítő: 
Fodorné Zsuzsa
Apáczai Ált. Isk. csapatai – felkészítő: 
Pásztor László, Császárszállás HE.
Apagyi Ált. Isk. – felkészítő: Babály 
Krisztián, Apagyi HE.

A díjakat és a vándorserleget 

Bodnár László, Rakamaz polgár-
mestere és Árvainé Gyöngyösi 
Zsuzsanna, a Tiszanagyfalui Álta-
lános Iskola igazgatónője adta át a 
csapatoknak. 

A megyei szövetségnek, az 
Arany Horog horgászboltnak és a 
Sneci horgászboltnak köszönhető-
en minden gyerek kapott valami-
lyen apró ajándékot. A rendezvény 
végét egy „pizzázással” zártuk.

2024-ben újra találkozunk, a ter-
veink szerint Ibrányban.

Biri Imre
Horgász-suli programvezető

8. Horgász ötpróba verseny Tiszanagyfaluban

Az Apáczai Csere János Általános 
Iskola 250 kisdiákja az Európai diák-
sport napján megszállta a Nyíregyházi 
Bujtosi-tavat, hogy megismerkedjen 
a horgásztó szépségével és a horgá-
szattal. Volt ott bemutatóhorgászat, a 
halfelismerés gyakorlása, az etetést 
imitáló célba dobás és az ügyességet 

javító műanyaghalas horgászat is. A 
megyei horgászszövetség felkészült 
munkatársai mindent megtettek, hogy 
felkeltsék a kicsik érdeklődését e nagy-
szerű szabadidős tevékenység, hobbi és 
egyre inkább sport iránt. Köszönet Ani 
tanárnőnek, a rendezvény főszervezőjé-
nek.  B.I.

Európai diáksport napja
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Szegeden a Maty-éren 
rendezték meg a LX. Tag-

szövetségi Csapat Országos 
Bajnokságot július 22-én és 
23-án.

Július végét írva igazi nyári 
kánikulai meleg, 32-34 fok várta 
a versenyzőket, a forróság igazán 
kimerítő volt. Sajnos, az edzésna-
pok nem úgy sikerültek ahogy arra 
előzetesen készültünk. Így mindent 
egy lapra feltéve vágtunk neki a 
versenynapoknak, jöttek a kárá-
szok, keszegek, kisebb- nagyobb 
pontyok, de sajnos más egyesüle-
tek sikeresebbek voltak, de még 
így is nagyon nagy küzdelem árán 
a női versenyzőnk Szücs Éva (az 
egyéni értékelésekben) a női kate-
góriában 46,6 kg-mal 5,5 ponttal 
dobogóra állhatott, megszerezve 
az összetett második helyet. Gratu-
lálunk neki!

A Magyar Országos Horgász 
Szövetség (Mohosz) beszámolója 
szerint a bajnokság jól szolgál-
ta a hazai versenysport fejlődését. 
Összesen19 szövetség 8 fős csa-
patai küzdöttek meg a Maty-éren, 
ahol 14 kiló feletti átlagfogások 
születtek. Az élmezőny mellett 
sok újonc felnőtt, ifjúsági, női, 
masters kategóriába tartozó ver-
senyző kapott lehetőséget, hogy 
megismerje egy magyar bajnokság 
hangulatát, kipróbálja képességeit, 
kedvet kapjon egy egyéni bajnok-
ságon való induláshoz. A fogá-
sok zömét – megszokott módon 

– a pontyok adták, néhány kárász, 
keszeg színesítette a zsákmányo-
kat. Kivétel nélkül mindenki a 
rakós botot választotta, a verseny 
első felében a kategóriákban enge-
délyezett maximális bothosszban, 
a verseny második felében már a 
minirakós vált hatékonyabbá.

Az etetőanyagot illetően a főtt 
mag aránya általában 20-80 szá-
zalék között mozgott. Érdekes 
módon sokan használtak ragasztott 
csontit, kihasználva az 1,5 literes 
limitet.

2023-ban ismét bajnok a Rác-
kevei Dunaági Horgász Szövet-

ség csapata 62 ponttal. A dobogó 
második fokára a nagyot hajrá-
zó Hajdú-Bihar Megyei Horgász 
Szervezetek Szövetségének csa-
pata (103 pont) állhatott fel, a 
harmadik helyet a Sporthorgász 
Egyesületek Győr-Moson-Sopron 
megyei Szövetségének versenyzői 
szerezték meg (109 pont).
A megyénket képviselő csapat 
összeállítása:
Vass Sándor (FÉRFI), Sebők Zsolt 
(FÉRFI), Pataki Zsolt (FÉRFI), 
Papp Dániel (FÉRFI), Béres Miklós 
(MASTERS), Szücs Éva (NŐI), Csonka 
László Levente (U20), Hornyák Máté 
(U15), Bartha András (HIÁNYZÓ).

Nagy küzdelem a forróságban

Az a megtiszteltetés ért, 
hogy vármegyénket én 

is képviselhettem a LX. Tag-
szövetségi Csapat Országos 
Bajnokságon, Szegeden a 
Maty-éren. 

Még sohasem vettem részt 
úszós országos versenyen, de 
annál nagyobb lelkesedéssel 
vetettem bele magam. Remény-
kedtem, hogy a nyári Maty-ér 
bővelkedni fog pontyokban. Elő-
kéket készítettem, szerelékeket 
állítottam össze, néhány topszet 
átgumizásra került, ahogy az illik. 

Sajnos, a két edzésnap nem 
sok tanulságul szolgált, a pon-
tyok még nem jelentek meg nagy 
tömegben a rakós távon. Péntek 
reggel matchbottal is dobálóztam, 
de szerencsére megjelentek az 
első kisebb pontyok is. Én is sike-
resen megfogtam első Maty-éri 
rakós botos potykáimat.

Szombat, az első versenynap 
nem indult jól. Körülöttem min-
denhol fogták a pontyokat, nekem 
meg semmi. Fejben szét is estem, 
Beke Peti tanácsainak köszönhe-
tően sikerült fognom néhány pon-

tyot minirakón, majd 12,5 méte-
ren is. De így is a szektor utolsó 
helyén végeztem, kevesebb, mint 
10 kg hallal... Kicsit letört ez 
a nap. Este a csapatmegbeszélé-
sen hallottakat megfogadtam, úgy 
indultam neki, hogy rosszabb már 
nem lehet.

Raktam ki más szerelékeket, 
változtattam a limiten és az ete-

tési stratégián is. Elég jól indult 
a verseny, a környék első halát én 
fogtam, és ment is a jó széria egy 
darabig. Fejben kezdett összeáll-
ni, hogy mi is kell a halnak. Rövi-
den a sok-sok kukorica, ütemesen 
pótolva. A verseny közepétől volt 
egy kis visszaesésem. El kezdett 
áramlani a víz és az 1 grammos 
úszóra megszűntek a kapások. 
Azonban váltottam (igaz meg-
késve) nagyobb úszóra. Folya-
matosan felmentem 2 grammra, 
s egyre több lett a kapásom is. 
Elégedetten álltam fel a ládám-
ról 9 db kisebb-nagyobb ponttyal, 
néhány kárásszal és törpeharcsá-
val. Ráadásul nehezebb horgász-
nap is volt szerintem, a környéken 
minirakóra nem állt ki hal. Így 
sikerült több mint 16 kg-os fogá-
sommal szektor 8.-ként végezni.

Sikerült értékes tapasztalatokra 
szert tenni, közelebbről megismer-
ni kiváló horgászokat csapattár-
saim személyében, akiknek sokat 
köszönhetek a vasárnapi jobb sze-
replésért! Köszönjük csapatkapitá-
nyunknak Vass István Miklósnak a 
kiváló szervezést és ellátást!

Papp Dániel Horgász Blogja

Ahogy én 
láttam

Magyarországon egyre nép-
szerűbb a „bértavas” horgászat. 
Ezen a területen már több hor-
gásztó is letette a névjegyét! 
A pontyok, amurok, kárászok 
kedvenc lakói ezeknek a vizek-
nek, és horgászatuk teljesen 
más módszert igényel, mint a 
természetes vizeken! Nem rit-
ka az olyan verseny, ahol 100 
kg feletti fogások is születnek. 
2023-ban Budapest vonzáskör-
zetében 5 ilyen híres vizen lett 
megrendezve a Buliqupa úszós 
bajnokság. A nyírteleki kötő-
désű Olesnyovics Tamás mind 
az 5 fordulóban elindult, és az 
összetett 2. helyen végzett, alig 
1 ponttal lemaradva az arany-
éremtől. Gratulálunk!  DM

„Bértavas” horgászat

A kocsordi Kirva-lapos adott otthont 
ennek a tényleg baráti jellegű XXVII. 
Nemzetközi Barátság Kupa úszós ver-
senynek. A Szabolcs-Szatmár-Bereg 
megye csapatába kaptam meghívást a 
testvéremmel együtt. Sajnos, az edzés-
napon nem tudtunk részt venni, de 
csapattársaink beszámoltak a fogások-
ról. Vízközti horgászatra és viszony-
lag kevés halra kellett készülnünk az 
augusztus közepi kánikulában. 

Mivel baráti jellegű versenyről volt 
szó, így egy számomra ismeretlen 
etetőanyagot választottam: a „Genlog 
Classic” szériából a Feeder fantá-
zianevűt. Főleg kárászokra készül-
tem, ezért most nem adtam földet 

a kajához, hanem picit szárazabbra 
kevertem, hogy vízközt bontson. Az 
édes jellegű etetőanyag egy halnak 
sem lehetett ellenére. Menet közben 
viszont adtam hozzá ködölő földet, és 
„toccsanósabbra” kevertem, így tartó-
sabb felhőt tudtam elérni.

A verseny elején az alapozó gombó-
cok betolása után jó ütemben kezdtem 
el fogni a törpéket. Bő fél óra után 
azonban kezdődött az aktív peca. Kicsi 
gombócokat dobáltam folyamatosan 
minimális maggal és élővel. Az ete-
tőanyag által húzott felhőben vízközt 
vagy beszálló szereléken próbáltam 
horogra csalni az odavonzott halakat. 
Nagyon ritkán horgászom ilyen módon, 

de tetszett az újdonság ereje. Néha 
rápróbáltam a pontyra is, ugyanis az 
etetésem bal oldalára magmixet tettem 
be, de ez most nem jött be.

A közel 3 kg‐os fogásom szek-
tor 1-re volt elég. A fogásomat főleg 
kisebb kárászok és keszegek alkották, 
de egy nagyobb dévért is sikerült meg-
szákolnom. Csapatunk szépen helyt 
állt, a 2. helyen zártunk.  Köszönjük 
edzőnknek, Zsolt Pecásnak a hasznos 
információkat és tanácsokat, Vass Ist-
ván Miklósnak a szervezést! A kocsordi 
horgászegyesületnek pedig a kiváló 
vendéglátást!

Papp Dániel 
Horgász Blogja

Ismeretlen etetőanyaggal

Vasutas pergető
A Vasutas Sporthorgász és Természetvédő Egyesület Tiszabercelen a Marótzugi 
holtágon október 23-án rendezte meg az első pergető versenyét. Szép fogások, 
szép környezet és családias hangulat jellemezte az eseményt. Gratulálunk 
mindenkinek, aki megtisztelt minket ezen a szép napon!  Pataki Zsolt

A vízimadarak etetése 
nemcsak felesleges, 

de tömegesen sodorhatja 
veszélybe az állatokat. 
Ezért a Magyar Madárta-
ni és Természetvédelmi 
Egyesület (MME) arra kéri 
az embereket, hogy sehol 
és semmivel ne etessék 
ezeket az állatokat.

A vízimadarak életmódja és 
téli túlélési szabályai alapvető-
en térnek el a klasszikus, téli 
etetőket látogató énekesmadara-
kétól. Etetésük az énekesmada-
rakéval szemben több okból is 
problémát jelent: a hosszú ideig 
tartó, egyoldalú, kenyérből és 
egyéb „értéktelen táplálékból” 
álló diéta megbetegíti a mada-
rakat, szennyezi a környezetet, 
rontja a víz minőségét, növeli a 
vizek szervesanyag-terhelését és 
az ebből eredő elmocsarasodást 
– olvasható a természetvédelmi 
szervezet keddi közleményében.

Arra is felhívták a figyelmet, 
hogy a mesterségesen fenntar-
tott táplálékbőség kikapcsolja a 

téli túléléshez nélkülözhetetlen 
vonulási viselkedést, növeli a 
zsúfoltságot, a madarak közöt-
ti agressziót és az ebből eredő 
sérülésveszélyt, valamint a fer-
tőző betegségek, mindenekelőtt 
az emberre is veszélyes madár-
influenza terjedését. 

Önfenntartó életre 
nem alkalmas terü-
letekre is nagy 
mennyiségű vízi-
madarat vonz, 
rontja a madarak 
társadalmi meg-
ítélését, növeli 
az ember-madár 
konfliktushelyze-
teket. A feleslegesen 
kiszórt rengeteg táplá-
lék vonzza a patkányokat, segíti 
szaporodásukat, ami idén külö-
nösen nagy problémát jelent a 
fővárosban – sorolták.

A közlemény szerint problémát 
jelent még az is, hogy az ete-
tett madarak ősszel nem vonul-
nak el, az emberek pedig látva 
a „sok szegény, éhes”, valójá-
ban elkényelmesedett vagy már 

beteg, repülésre képtelen mada-
rat, tovább etetik őket. A fagyok 
beköszöntével a madárlétszám 
a vonulásukat, kóborlásukat az 
etetőhelyeknél nyüzsgő madarak 
látványa miatt megszakítókkal 
folyamatosan nő, ami tovább 

erősíti az emberek etetési 
hajlamát, aktivitását. 

Az etetőhelyek 
m e s t e r s é g e -
sen fenntartott 
táplá lékbázisa 
közelében évről 
évre több madár 
költhet, így nő a 
nyári kéregetők 

száma és immáron 
több madárral kezdődik 

újra a folyamat. A madárvédő 
kampányról bővebb információ 
az egyesület honlapján olvas-
ható (http://www.mme.hu/a-
vizimadarakat-soha-ne-etessuk), 
ahol idén is elérhető az az ingye-
nes kinyomtatható plakát, ame-
lyet az MME a lakosság tájékoz-
tatása érdekében készített a vízi-
madarak etetésének veszélyeiről.

Ne etessük a vízimadarakat!

XXVII. Nemzetközi Barátság Kupa
A kocsordi Kirva-lapos adott otthon ennek a 

tényleg baráti jellegű úszós versenynek. Vízköz-
ti horgászatra és viszonylag kevés halra kellett 
készülnünk az augusztus közepi kánikulában. A 
megyei válogatott a második helyen zárt!

Dr. Maleczky Imre Emlékverseny
27 induló vett részt a versenyen. három darab 

szektor lett kijelölve 9-9-9 fővel. Kellemes idő nyá-
ri meleg és szektoronkénti vegyes fogás jellemezte 
a versenyt. A dobogós helyezettek 14.000 gramm 
felett fogtak, a győztes Pataki Zsolt kimagasló 
17.400 grammos fogásával kiemelkedett a mezőny-
ből, így ő vihette haza a vándorserleget. 

Megyei Feeder Csapat-bajnokság
A versenynek az apagyi Kenderáztató-tó adott 

otthont. Izgalmas verseny volt, több versenyző is 8 
kg felett fogott ezalatt a néhány óra alatt. 
1. helyezett: Vasutas He (Csonka László Levente, 
Pataki Zsolt, Turcsán György)
2. helyezett: Topmix Junior Team (Papp Ádám, 
Szilvási Kristóf, Sárvári Lajos) 
3. helyezett: Genlog Profess Team (Papp Dániel, 
Kedves János, Sveda Tamás) 

Vass István Miklós
Versenyszakbizottság Elnöke

Megyei 
versenyek
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Szegeden a Maty-éren 
rendezték meg a LX. Tag-

szövetségi Csapat Országos 
Bajnokságot július 22-én és 
23-án.

Július végét írva igazi nyári 
kánikulai meleg, 32-34 fok várta 
a versenyzőket, a forróság igazán 
kimerítő volt. Sajnos, az edzésna-
pok nem úgy sikerültek ahogy arra 
előzetesen készültünk. Így mindent 
egy lapra feltéve vágtunk neki a 
versenynapoknak, jöttek a kárá-
szok, keszegek, kisebb- nagyobb 
pontyok, de sajnos más egyesüle-
tek sikeresebbek voltak, de még 
így is nagyon nagy küzdelem árán 
a női versenyzőnk Szücs Éva (az 
egyéni értékelésekben) a női kate-
góriában 46,6 kg-mal 5,5 ponttal 
dobogóra állhatott, megszerezve 
az összetett második helyet. Gratu-
lálunk neki!

A Magyar Országos Horgász 
Szövetség (Mohosz) beszámolója 
szerint a bajnokság jól szolgál-
ta a hazai versenysport fejlődését. 
Összesen19 szövetség 8 fős csa-
patai küzdöttek meg a Maty-éren, 
ahol 14 kiló feletti átlagfogások 
születtek. Az élmezőny mellett 
sok újonc felnőtt, ifjúsági, női, 
masters kategóriába tartozó ver-
senyző kapott lehetőséget, hogy 
megismerje egy magyar bajnokság 
hangulatát, kipróbálja képességeit, 
kedvet kapjon egy egyéni bajnok-
ságon való induláshoz. A fogá-
sok zömét – megszokott módon 

– a pontyok adták, néhány kárász, 
keszeg színesítette a zsákmányo-
kat. Kivétel nélkül mindenki a 
rakós botot választotta, a verseny 
első felében a kategóriákban enge-
délyezett maximális bothosszban, 
a verseny második felében már a 
minirakós vált hatékonyabbá.

Az etetőanyagot illetően a főtt 
mag aránya általában 20-80 szá-
zalék között mozgott. Érdekes 
módon sokan használtak ragasztott 
csontit, kihasználva az 1,5 literes 
limitet.

2023-ban ismét bajnok a Rác-
kevei Dunaági Horgász Szövet-

ség csapata 62 ponttal. A dobogó 
második fokára a nagyot hajrá-
zó Hajdú-Bihar Megyei Horgász 
Szervezetek Szövetségének csa-
pata (103 pont) állhatott fel, a 
harmadik helyet a Sporthorgász 
Egyesületek Győr-Moson-Sopron 
megyei Szövetségének versenyzői 
szerezték meg (109 pont).
A megyénket képviselő csapat 
összeállítása:
Vass Sándor (FÉRFI), Sebők Zsolt 
(FÉRFI), Pataki Zsolt (FÉRFI), 
Papp Dániel (FÉRFI), Béres Miklós 
(MASTERS), Szücs Éva (NŐI), Csonka 
László Levente (U20), Hornyák Máté 
(U15), Bartha András (HIÁNYZÓ).

Nagy küzdelem a forróságban

Az a megtiszteltetés ért, 
hogy vármegyénket én 

is képviselhettem a LX. Tag-
szövetségi Csapat Országos 
Bajnokságon, Szegeden a 
Maty-éren. 

Még sohasem vettem részt 
úszós országos versenyen, de 
annál nagyobb lelkesedéssel 
vetettem bele magam. Remény-
kedtem, hogy a nyári Maty-ér 
bővelkedni fog pontyokban. Elő-
kéket készítettem, szerelékeket 
állítottam össze, néhány topszet 
átgumizásra került, ahogy az illik. 

Sajnos, a két edzésnap nem 
sok tanulságul szolgált, a pon-
tyok még nem jelentek meg nagy 
tömegben a rakós távon. Péntek 
reggel matchbottal is dobálóztam, 
de szerencsére megjelentek az 
első kisebb pontyok is. Én is sike-
resen megfogtam első Maty-éri 
rakós botos potykáimat.

Szombat, az első versenynap 
nem indult jól. Körülöttem min-
denhol fogták a pontyokat, nekem 
meg semmi. Fejben szét is estem, 
Beke Peti tanácsainak köszönhe-
tően sikerült fognom néhány pon-

tyot minirakón, majd 12,5 méte-
ren is. De így is a szektor utolsó 
helyén végeztem, kevesebb, mint 
10 kg hallal... Kicsit letört ez 
a nap. Este a csapatmegbeszélé-
sen hallottakat megfogadtam, úgy 
indultam neki, hogy rosszabb már 
nem lehet.

Raktam ki más szerelékeket, 
változtattam a limiten és az ete-

tési stratégián is. Elég jól indult 
a verseny, a környék első halát én 
fogtam, és ment is a jó széria egy 
darabig. Fejben kezdett összeáll-
ni, hogy mi is kell a halnak. Rövi-
den a sok-sok kukorica, ütemesen 
pótolva. A verseny közepétől volt 
egy kis visszaesésem. El kezdett 
áramlani a víz és az 1 grammos 
úszóra megszűntek a kapások. 
Azonban váltottam (igaz meg-
késve) nagyobb úszóra. Folya-
matosan felmentem 2 grammra, 
s egyre több lett a kapásom is. 
Elégedetten álltam fel a ládám-
ról 9 db kisebb-nagyobb ponttyal, 
néhány kárásszal és törpeharcsá-
val. Ráadásul nehezebb horgász-
nap is volt szerintem, a környéken 
minirakóra nem állt ki hal. Így 
sikerült több mint 16 kg-os fogá-
sommal szektor 8.-ként végezni.

Sikerült értékes tapasztalatokra 
szert tenni, közelebbről megismer-
ni kiváló horgászokat csapattár-
saim személyében, akiknek sokat 
köszönhetek a vasárnapi jobb sze-
replésért! Köszönjük csapatkapitá-
nyunknak Vass István Miklósnak a 
kiváló szervezést és ellátást!

Papp Dániel Horgász Blogja

Ahogy én 
láttam

Magyarországon egyre nép-
szerűbb a „bértavas” horgászat. 
Ezen a területen már több hor-
gásztó is letette a névjegyét! 
A pontyok, amurok, kárászok 
kedvenc lakói ezeknek a vizek-
nek, és horgászatuk teljesen 
más módszert igényel, mint a 
természetes vizeken! Nem rit-
ka az olyan verseny, ahol 100 
kg feletti fogások is születnek. 
2023-ban Budapest vonzáskör-
zetében 5 ilyen híres vizen lett 
megrendezve a Buliqupa úszós 
bajnokság. A nyírteleki kötő-
désű Olesnyovics Tamás mind 
az 5 fordulóban elindult, és az 
összetett 2. helyen végzett, alig 
1 ponttal lemaradva az arany-
éremtől. Gratulálunk!  DM

„Bértavas” horgászat

A kocsordi Kirva-lapos adott otthont 
ennek a tényleg baráti jellegű XXVII. 
Nemzetközi Barátság Kupa úszós ver-
senynek. A Szabolcs-Szatmár-Bereg 
megye csapatába kaptam meghívást a 
testvéremmel együtt. Sajnos, az edzés-
napon nem tudtunk részt venni, de 
csapattársaink beszámoltak a fogások-
ról. Vízközti horgászatra és viszony-
lag kevés halra kellett készülnünk az 
augusztus közepi kánikulában. 

Mivel baráti jellegű versenyről volt 
szó, így egy számomra ismeretlen 
etetőanyagot választottam: a „Genlog 
Classic” szériából a Feeder fantá-
zianevűt. Főleg kárászokra készül-
tem, ezért most nem adtam földet 

a kajához, hanem picit szárazabbra 
kevertem, hogy vízközt bontson. Az 
édes jellegű etetőanyag egy halnak 
sem lehetett ellenére. Menet közben 
viszont adtam hozzá ködölő földet, és 
„toccsanósabbra” kevertem, így tartó-
sabb felhőt tudtam elérni.

A verseny elején az alapozó gombó-
cok betolása után jó ütemben kezdtem 
el fogni a törpéket. Bő fél óra után 
azonban kezdődött az aktív peca. Kicsi 
gombócokat dobáltam folyamatosan 
minimális maggal és élővel. Az ete-
tőanyag által húzott felhőben vízközt 
vagy beszálló szereléken próbáltam 
horogra csalni az odavonzott halakat. 
Nagyon ritkán horgászom ilyen módon, 

de tetszett az újdonság ereje. Néha 
rápróbáltam a pontyra is, ugyanis az 
etetésem bal oldalára magmixet tettem 
be, de ez most nem jött be.

A közel 3 kg‐os fogásom szek-
tor 1-re volt elég. A fogásomat főleg 
kisebb kárászok és keszegek alkották, 
de egy nagyobb dévért is sikerült meg-
szákolnom. Csapatunk szépen helyt 
állt, a 2. helyen zártunk.  Köszönjük 
edzőnknek, Zsolt Pecásnak a hasznos 
információkat és tanácsokat, Vass Ist-
ván Miklósnak a szervezést! A kocsordi 
horgászegyesületnek pedig a kiváló 
vendéglátást!

Papp Dániel 
Horgász Blogja

Ismeretlen etetőanyaggal

Vasutas pergető
A Vasutas Sporthorgász és Természetvédő Egyesület Tiszabercelen a Marótzugi 
holtágon október 23-án rendezte meg az első pergető versenyét. Szép fogások, 
szép környezet és családias hangulat jellemezte az eseményt. Gratulálunk 
mindenkinek, aki megtisztelt minket ezen a szép napon!  Pataki Zsolt

A vízimadarak etetése 
nemcsak felesleges, 

de tömegesen sodorhatja 
veszélybe az állatokat. 
Ezért a Magyar Madárta-
ni és Természetvédelmi 
Egyesület (MME) arra kéri 
az embereket, hogy sehol 
és semmivel ne etessék 
ezeket az állatokat.

A vízimadarak életmódja és 
téli túlélési szabályai alapvető-
en térnek el a klasszikus, téli 
etetőket látogató énekesmadara-
kétól. Etetésük az énekesmada-
rakéval szemben több okból is 
problémát jelent: a hosszú ideig 
tartó, egyoldalú, kenyérből és 
egyéb „értéktelen táplálékból” 
álló diéta megbetegíti a mada-
rakat, szennyezi a környezetet, 
rontja a víz minőségét, növeli a 
vizek szervesanyag-terhelését és 
az ebből eredő elmocsarasodást 
– olvasható a természetvédelmi 
szervezet keddi közleményében.

Arra is felhívták a figyelmet, 
hogy a mesterségesen fenntar-
tott táplálékbőség kikapcsolja a 

téli túléléshez nélkülözhetetlen 
vonulási viselkedést, növeli a 
zsúfoltságot, a madarak közöt-
ti agressziót és az ebből eredő 
sérülésveszélyt, valamint a fer-
tőző betegségek, mindenekelőtt 
az emberre is veszélyes madár-
influenza terjedését. 

Önfenntartó életre 
nem alkalmas terü-
letekre is nagy 
mennyiségű vízi-
madarat vonz, 
rontja a madarak 
társadalmi meg-
ítélését, növeli 
az ember-madár 
konfliktushelyze-
teket. A feleslegesen 
kiszórt rengeteg táplá-
lék vonzza a patkányokat, segíti 
szaporodásukat, ami idén külö-
nösen nagy problémát jelent a 
fővárosban – sorolták.

A közlemény szerint problémát 
jelent még az is, hogy az ete-
tett madarak ősszel nem vonul-
nak el, az emberek pedig látva 
a „sok szegény, éhes”, valójá-
ban elkényelmesedett vagy már 

beteg, repülésre képtelen mada-
rat, tovább etetik őket. A fagyok 
beköszöntével a madárlétszám 
a vonulásukat, kóborlásukat az 
etetőhelyeknél nyüzsgő madarak 
látványa miatt megszakítókkal 
folyamatosan nő, ami tovább 

erősíti az emberek etetési 
hajlamát, aktivitását. 

Az etetőhelyek 
m e s t e r s é g e -
sen fenntartott 
táplá lékbázisa 
közelében évről 
évre több madár 
költhet, így nő a 
nyári kéregetők 

száma és immáron 
több madárral kezdődik 

újra a folyamat. A madárvédő 
kampányról bővebb információ 
az egyesület honlapján olvas-
ható (http://www.mme.hu/a-
vizimadarakat-soha-ne-etessuk), 
ahol idén is elérhető az az ingye-
nes kinyomtatható plakát, ame-
lyet az MME a lakosság tájékoz-
tatása érdekében készített a vízi-
madarak etetésének veszélyeiről.

Ne etessük a vízimadarakat!

XXVII. Nemzetközi Barátság Kupa
A kocsordi Kirva-lapos adott otthon ennek a 

tényleg baráti jellegű úszós versenynek. Vízköz-
ti horgászatra és viszonylag kevés halra kellett 
készülnünk az augusztus közepi kánikulában. A 
megyei válogatott a második helyen zárt!

Dr. Maleczky Imre Emlékverseny
27 induló vett részt a versenyen. három darab 

szektor lett kijelölve 9-9-9 fővel. Kellemes idő nyá-
ri meleg és szektoronkénti vegyes fogás jellemezte 
a versenyt. A dobogós helyezettek 14.000 gramm 
felett fogtak, a győztes Pataki Zsolt kimagasló 
17.400 grammos fogásával kiemelkedett a mezőny-
ből, így ő vihette haza a vándorserleget. 

Megyei Feeder Csapat-bajnokság
A versenynek az apagyi Kenderáztató-tó adott 

otthont. Izgalmas verseny volt, több versenyző is 8 
kg felett fogott ezalatt a néhány óra alatt. 
1. helyezett: Vasutas He (Csonka László Levente, 
Pataki Zsolt, Turcsán György)
2. helyezett: Topmix Junior Team (Papp Ádám, 
Szilvási Kristóf, Sárvári Lajos) 
3. helyezett: Genlog Profess Team (Papp Dániel, 
Kedves János, Sveda Tamás) 

Vass István Miklós
Versenyszakbizottság Elnöke

Megyei 
versenyek
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Az Ifjúság-Oktatás Szakbizottsá-
gunk a 2023. évre betervezett fel-
adatait időarányosan, sikeresen vég-
rehajtotta, és élt a váratlanul adódó 
kedvező lehetőségekkel. Jelenleg 
még folyamatban van az „Iskolai 
sporthorgász szakkörök” beindítása 
és szeretnénk ebben az évben is 
megtartani a „Horgászok a gyereke-
kért!” karácsonyi akciónkat. 
Rendezvényink voltak:
1.  Gyermeknapi horgászversenyek
2.  Megyei horgászviadal döntő
3.  Nyári horgásztáborok   
4.  Horgász tanodák 
5.  Iskolai sporthorgász szakkörök  
6.  Horgász ötpróba
7.  Rajzpályázat:  
8.  Kirándulás szervezése a FeHoVa-ra
9.  Halak napja a Nyírteleki óvo-

dában: Nyírteleki Kastélykert 
Óvoda kérésére vettünk részt 
a rendezvényen. Régi tervünk, 
hogy már az óvodákban is nép-
szerűsítsük a horgászatot. A ren-
dezvényen több mint 100 óvodás 
vett részt. Az akvárium a halak-
kal itt is nagy sikert aratott. Új 
játékokat próbáltunk ki (műanyag 
halas horgászjáték, kifestő, kör-
nyezetvédelmi játék), de a régiek 
is használhatok voltak egy kis 
átalakítás után. A rendezvényt a 
jövőben is szeretnénk megtartani, 
akár több óvodában is. 

10.  Víz világnapját ünnepeltük a 
Bujtosi-tavon: az Apáczai Csere 
János Általános Iskola csoport-
jának szerveztük a programot. 
Farkasné Tilki Anna bevezetője 

után kiscsoportokban foglal-
koztunk a gyerekekkel. Pásztor 
László szakkörvezető bemutató 
horgászatot tartott. Célba dobó 
feladatokkal gyakoroltuk a hor-
gászat elemeit. Játékos formá-
ban ismerkedtünk a halakkal. 

11.  TeSzedd! – Önkéntesen a tiszta 
Magyarországért akció 

12.  Európai Diáksport Napja
Előttünk álló feladat: „Horgászok 

a gyerekekért!” karácsonyi akció 
megszervezése. Az elmúlt években 
sikeres akciónkat szeretnénk ebben 
az évben is megismételni. Célunk a 
sikeres és a rászoruló kis horgászok 
megajándékozása. A megyei szövet-
ség ajándékcsomagokat állít össze, 
de várja a horgászegyesületek, hor-
gászboltok és vállalkozások felaján-

lásait is. Az elmúlt évben több, mint 
50 gyerek kapott ajándékcsomagot. 
Tovább szeretnénk folytatni a sérült, 
autista gyerekek segítését. Összes-
ségében elmondhatjuk, hogy szép 
és sikeres évet zártunk. Országos 
szinten is kimagasló eredményeket 
értünk el a gyermek és ifjúsági mun-
kában. Igyekeztünk megtartani a jól 
bevált programokat, de nyitottak vol-
tunk az új dolgokra is. Eredményeink 
záloga, hogy a megyei szövetség 
teljes támogatottságát élvezzük, és a 
horgászegyesületek többsége is fon-
tosnak tartja a fiatal horgászokkal 
való foglalkozást! Az elmúlt évek 
kiemelkedő munkájáért dicséretre 
javaslom: Pásztor László Gyulát. 
bizottságunk tagját.

Biri Imre IOSZB elnök

Második alkalommal ren-
dezték meg augusztus 

23-tól augusztus 27-ig a II. 
Hegyalja Harcsafogó Kupát a 
rakamazi kempingi központ-
tal. A versenyre benevezett 
negyvenkilenc csapat tagjai 
88 órán keresztül várták a 
tiszai harcsák kapását. 

– Régóta motoszkált bennem és a 
társamban, a Tokajban tanító Szalai 
Gábor László pergetőhorgászban 
az a gondolat, hogy nagyon sok 
harcsafogó verseny van Magyaror-
szágon, de mindegyiket állóvíznél 
rendezik meg. Itt van nekünk ter-
mészeti adottságként a Tisza, ahol 
olyan többnapos harcsafogó ver-
seny lehetne, amilyet hazánkban 
még sohasem rendeztek – mesélte 
Vass István Miklóstól, a verseny fő 
szervezője.

A legelszántabbak jöttek 
– Meg is rendeztük tavaly az 

első Hegyalja Harcsafogó Kupát, 
s utána nagyon sok kedvező visz-
szajelzést kaptunk a horgászok-
tól, érdeklődőktől. Mindenki arról 
áradozott, hogy itt valóban igazi 
vadvíz és háborítatlan természet 
várta a résztvevőket, s a körül-
ményeket figyelembe véve ide 
valóban csak a legelszántabbak 
jöttek. Nyugodtan nevezhetjük 
nemzetközi viadalnak, hiszen a 
hazai versenyzők mellett voltak 
indulók Szlovákiából, Szerbiából, 
Olaszországból pedig hazalátoga-

tott a verseny fődíjának magyar 
származású felajánlója. 

– A külföldiek mellett hazánk 
minden részéből érkeztek verseny-
zők, többek között Békés és Haj-
dú-Bihar vármegyéből, Tiszalökről, 
Tiszaújvárosból, Miskolcról, Pécs-
ről, Pest környékéről. Főleg folyók 
mellett élő csapatokról van szó, a 
Duna, Rába, Maros harcsáira spe-
cializálódtak, s most szerencsét 
próbáltak nálunk Horgászni csak a 
Tiszán lehetett, mivel a Bodrog már 
egy másik halgazdálkodási társulat 
kezében van. 

– Hadd köszönjem meg Fesztóry 
Sándor ügyvezető igazgató és a 
vármegyei horgászszövetség tel-
jes körű segítségét és támogatását. 
Rakamaztól felfelé és lefelé is tizen-
három folyókilométer volt az enge-
délyezett szakasz. A felső határt 
Szabolcs község térségében, a déli 
szakaszhatárt pedig Tiszaeszlárnál 
jelöltük ki. A Tisza mindkét oldalán 
1-1 kilométeres szakaszt sorsoltunk 
ki a csapatok között a parton, s az 
éjszakai horgászat során – napnyug-
tától napkeltéig – csak ezen marad-
hattak a csapatok, nappal bárhol 
horgászhattak. 

– A körülményekhez képest jól 
sikerült a verseny. Sajnos, a víz 
azt az arcát mutatta, amit mi is 
tapasztaltunk az elmúlt másfél-két 
hónapban, vagyis nehezen lehetett 
halat fogni. Nemhogy a halakért, 
de már a kapásokért is meg kellett 
a versenyzőknek nagyon küzdeniük 
– kezdte az értékelést a főszervező. 
– Ez a számokban is tükröződik, 

hiszen a 49 csapatból csak 24 team 
fogott halat, vagyis a mezőnynek a 
fele. Ez a 24 csapat 44 olyan harcsát 
fogott, amelynek a hossza elérte a 
60 centimétert, vagyis beleszámít-
hatott a versenybe. Nagyon sok apró 
– 30-40-50 centiméteres – harcsát is 
fogtak a résztvevők. Volt olyan csa-
pat, amelyik 50-70 darabot is fogott 
ezekből az aprókból, de azokat nem 
mérlegeltük. Ugyanakkor, ha elte-
kintünk a versenytől, a sok kis har-
csát látva az jó jel, hogy ilyen sok 
él a folyóban, hiszen azt jelzi, hogy 
van bőven utánpótlás. Ez egyrészt 
köszönhető a vármegyei horgász-
szövetség telepítéseinek, másrészt 
a Tisza természetes szaporulatának.

– A nagy meleg miatt sajnos most 
nem evett a harcsa, hiszen a külső 
hőmérséklet 34-36 fok volt, a víz 
felső rétege pedig elérte a 28-29 
fokot, s egy folyónak ez nagyon 
sok. Szerintem is a felmelegedett 
víz volt az oka a gyenge fogás-
nak. Mindezek ellenére a verseny 
jól sikerült, a csapatok jól érez-
ték magukat, a verseny végén nem 
győztük fogadni a gratulációkat, a 
halfogási statisztikai adatok ellené-
re a versenyzők elégedettek voltak 
a szervezéssel, az ellátással. Nem 
tagadom, arra számítottunk, hogy a 
„Big Fish” díjat egy jóval nagyobb 
hal nyeri meg, végül egy 118 centi-
méteres harcsa fogásáért vehette át 
a díjat a győztes csapat horgásza. A 
hal 10-11 kilogrammos lehetett. 

– A 44 lemért hal nagy részét 
csónakból fogták aktív módszerek-
kel, vagyis kuttyogtatva és vertiká-

lis emelgetéssel, a partról mindösz-
szesen 5-6 darab mérhető harcsát 
sikerült megakasztani – válaszolta 
Vass István Miklós. – A szép szá-
mú támogatóknak köszönhetőenA 
győztes csapat fődíjként eltölthet 
majd néhány napot Olaszország-
ban a Pó folyó mellett. Az angol 
csapat, amelyik végül nem tudott 
eljönni, a legnagyobb halat fogó 
horgásznak ajánlott fel díjat, ami 
egy harcsatábori lehetőség az egyik 
nyugat-európai országban. Emellett 
A Kuttyogatók csapata 300 000 Ft 
kedvezményben részesült. Minn 
Kota termékek vásárlásakor, míg a 
harmadik helyezett Kis Fish Is Fish 
csapata 150 000 Ft kedvezményben 
részesült Humminbird termékek 
vásárlására. Nagy örömünkre a ver-
senyünkről készített riport október 
5-én került először adásba az M4 
Sport Pecatúra című műsorán. 

S arra a kérdésre, hogy jövőre 
lesz-e hasonló verseny, a főszer-
vező megerősítette: – A versenyt, 
mint említettem ketten szerveztük, 
s egyértelmű a számunkra, hogy 
jövőre, 2024-ben is megrendezzük 
az immár harmadik Hegyalja Har-
csafogó Kupát. 

EREDMÉNYEK
1. helyezett: Kuttyogtatók (ifj. Ludas 
Zoltán, Ludas Zoltán, Májer Péter) 6 db 
hal, 756 pont
2. helyezett: Lebuj Catfish Team (Bolló 
Bence, Bolló Richárd, Ludas Gábor) 3 db 
hal, 369 pont
3. helyezett: A Kis Fis is Fish Catfish 
Team (Hronyecz Tamás, Skorka Árpád, 
Tira Róbert) 4 db hal, 325 pont

A 2023. évi feladatok végrehajtásárólII. Hegyalja Harcsafogó Kupa 

A megyei szövetség idei verse-
nyének a Matula Tanoda Horgász 
Egyesület volt a házigazdája a helyi 
szabadidő parkban. Csodálatos 
környezetben, kellemes időben 12 
csapat 36 kisiskolása, öt verseny-
számban mérte össze tudását a győ-
zelemért és a vándorserlegért. 
Versenyszámok: 1. Tesztlap kitöltése, 2. 
Halfelismerés, 3. Célba dobó gyakorlat, 
4. Szerelési feladat, 5. Horgászat.

A csapatok először egy tesztla-
pot töltöttek ki, hogy eldöntsék, ki 
járatosabb a horgászat szabályai-
nak ismeretéből. Itt a Sóstói Szabó 
Lőrinc Tagintézmény csapata bizo-
nyult a legjobbnak. 

A horgászbottal való célba dobás-
ban a Kocsordi Jókai Mór Általános 
Iskola és a Tiszanagyfalui Általános 
Iskola csapatai azonos pontszámot 
értek el. 

A halak felismerésében Nyíregy-
házi Apáczai Általános Iskola csa-
patai nem tudtak hibázni.

A legösszetettebb feladat a 
szerelés volt, ahol a csapatoknak 
egy spiccbotos készséget kellett 
összeállítani. A sóstói iskola csa-
pata összeszokott csapatmunkával 
nyerte ezt a versenyszámot.

Halfogásban a Nyíregyházi 
Túróczi Zoltán Általános Iskola 
lelkes csapata 108 db hallal bizo-
nyult a legjobbnak, és mivel a 
többi versenyszámban is kiegyen-
súlyozott teljesítményt nyújtott, 
megnyerte a vetélkedést.

Elért eredmények:
1. helyezett: Nyíregyházi Túróczi 
Zoltán Ált. Isk. csapata, felkészítő: 
Göncző Zoltán.
2. helyezett: Ibrányi Horgász 
Egyesület csapata, felkészítő: 
Kulcsárné Büdi Erika.
3. helyezett: Sóstói Szabó Lőrinc 
Tagintézmény csapata, felkészítő: 
Szanyi Róbert szakkörvezető. 
4. helyezett csapatok: 

Erzsébet Királyné Ált. Isk. – felkészítő: 
Molnár István, Natura HE.
Jókai Mór Ált. Isk. – felkészítő: Jakab 
János, Kraszna HE 
Szent Anna Ált. Isk. – felkészítő: Szabó 
István, Nyírteleki STE.
Tiszanagyfalui Ált. Isk. – felkészítő: 
Szabó Róbert
Matula Tanoda HE. – felkészítő: 
Fodorné Zsuzsa
Apáczai Ált. Isk. csapatai – felkészítő: 
Pásztor László, Császárszállás HE.
Apagyi Ált. Isk. – felkészítő: Babály 
Krisztián, Apagyi HE.

A díjakat és a vándorserleget 

Bodnár László, Rakamaz polgár-
mestere és Árvainé Gyöngyösi 
Zsuzsanna, a Tiszanagyfalui Álta-
lános Iskola igazgatónője adta át a 
csapatoknak. 

A megyei szövetségnek, az 
Arany Horog horgászboltnak és a 
Sneci horgászboltnak köszönhető-
en minden gyerek kapott valami-
lyen apró ajándékot. A rendezvény 
végét egy „pizzázással” zártuk.

2024-ben újra találkozunk, a ter-
veink szerint Ibrányban.

Biri Imre
Horgász-suli programvezető

8. Horgász ötpróba verseny Tiszanagyfaluban

Az Apáczai Csere János Általános 
Iskola 250 kisdiákja az Európai diák-
sport napján megszállta a Nyíregyházi 
Bujtosi-tavat, hogy megismerkedjen 
a horgásztó szépségével és a horgá-
szattal. Volt ott bemutatóhorgászat, a 
halfelismerés gyakorlása, az etetést 
imitáló célba dobás és az ügyességet 

javító műanyaghalas horgászat is. A 
megyei horgászszövetség felkészült 
munkatársai mindent megtettek, hogy 
felkeltsék a kicsik érdeklődését e nagy-
szerű szabadidős tevékenység, hobbi és 
egyre inkább sport iránt. Köszönet Ani 
tanárnőnek, a rendezvény főszervezőjé-
nek.  B.I.

Európai diáksport napja
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Immár hatodik alkalommal 
rendezték meg az Országos 

Halőri Verseny és Szakmai 
Találkozót szeptember 18-20. 
között, Szarvason, ahol 3 
fős halőr csapattal vett részt 
megyénk is. 

Összességében a kilencedik 
helyen végeztünk. A sportos szá-
mokban viszont elsők lettünk. Ilyen 
volt a biciklizés, vízi biciklizés 
közbeni feladatok végrehajtása. 

Első nap 
A MOHOSZ tagszervezetei 

és tagegyesületei által delegált 
háromfős csapatok – szám szerint 
28 – három napon keresztül mér-
kőznek meg egymással. Az első 
nap – szokás szerint – a szak-
mai előadásokról és az elméleti 
versenyszámról szólt. A korábbi 
évektől eltérően a csapatok nem 
közösen töltötték ki a kérdőívet, 
hanem minden résztvevő külön-
külön tesztet kapott halfelismerés, 
rendészet és horgászvizsga téma-
körökben.

Második nap
Ezen a napon négy versenyszám-

ban mérték össze tudásukat a jelen-
lévők. A kerékpáros ügyességi fel-
adatban a halőrök egy kicsit a hor-
gászok bőrébe bújhattak, amikor 
egy bójákkal kijelölt pályán kellett 
végig menniük campingbiciklivel. 
A második feladat szintén bicik-
lizés volt, csak szárazföld helyett 
vízben. A hagyományos csónakos 
ügyességi versenyszámon a szer-
vezők csavartak egy kicsit, így a 
halőrök vízibiciklin szelték a habo-
kat, ami a lomha jószággal bizony 
egyáltalán nem volt egyszerű. A 
„rapid peca” versenyszámban a 
teljes csapat horgászott, de csak 10 
percig. Ugyancsak hagyományos-

nak nevezhető az a versenyszám, 
amikor egy zavarosban horgászó 
személyt kellett a halőrpároknak 
ellenőrizniük, és a jogsértő tevé-
kenységeket feltárni. A szerve-
zők az intézkedés szabályosságát, 
szakszerűségét és jogszerűségét 
értékelték.

Harmadik nap
Szerda délelőtt ismét négy ver-

senyszám várt a résztvevőkre. 
A célbadobás, vagy más néven 
casting a tavalyihoz hasonlóan tör-
tént. Három különböző távolság-
ból (10, 12 és 18 méter) kellett 
három-három alkalommal dobni az 
Arenberg célponyvára. A szerelék-
készítés során fonott és monofil 

zsinórt kellett összekötni, majd egy 
forgóba adott hosszúságú előkét 
hurkolni. Az íjászat korábban még 
nem szerepelt a feladatok között, 
de sokak tetszését elnyerte.

A tippelős feladatban három 
ponty hosszát, körméretét és súlyát 
kellett megtippelniük a halőröknek 
úgy, hogy nem vehették ki őket a 
haltartóból. Az nyert, aki a legpon-
tosabban meg tudta becsülni mind-
három hal méreteinek összegét.

A versenysorozat dobogósai 
összetettben:  
I. Tolna Vármegyei Horgászegyesületek 
Szövetsége
II. NÉBIH Állami Halőri Szolgálat
III. Kaposvári Sporthorgász Egyesület

A Szabolcs megyei halőrcsapat 
a kilencedik helyen végzett. Sport-
ügyességi versenyszámban pedig a 
dobogós II. helyet szerezték meg. 
Gratulálunk, és további munká-
jukhoz jó egészséget és kitartást 
kívánunk. A csapat tagjai: Mile 
Pál, Török Péter, Varga Tamás. 
Csapatvezetője: Fesztóry Sándor.

Fesztóry Sándor

Óriási bravúrral szerzett 
egyéni arany- és csapat 

bronzérmet a magyar csó-
nakos pergető válogatott a 
szakág idei világbajnoksá-
gán.

Október elején rendezték meg 
Lettországban, Rigában a 2023. 
évi Csónakos Pergető Világbaj-
nokságot, melyre a tavalyi évben 
Csehországban szerzett bronzérem 
után ismét kellő lendülettel és lel-
kesedéssel érkezett meg a nemzeti 
válogatottunk. Hatalmas energiákat 
megmozgatva 18 napig tartózkodott 
a csapat Rigában, melyből 2-2 nap 
utazással és a további 14 nap reg-
geltől estig tartó edzéssel és behor-
gászással telt. 

A kijelölt versenypálya 65 km 
hosszú volt a végpontjai között, 
és kb. 30 000 hektáros felület-
re saccoltuk a térképek, illetve a 
pályabejárás után. Apró érdekesség 
még ehhez, hogy 1200 liter benzint 
használtunk fel csak a 3 csónakba a 
kint tartózkodás alatt.

Az edzések ragyogó napsütés-
ben és 20-24 °C fokos melegben 
teltek, de a háromnapos versenyre 
ígért előrejelzések is beigazolód-
tak, melyek nagy viharokat, esőt és 
hatalmas lehűlést jósoltak. Mivel 
alapjában nagyon sok ragadozó hal 
volt a vízterületen, így a váloga-
tott minden rutinját és tehetségét 
arra összpontosította, hogy a jó és 
napos időben a felkészülés alatt 
fogott halak ne befolyásolják majd 
a versenyek napján a stratégiát. 
Ez kicsit bővebben kifejtve annyit 
jelent, hogy a hatalmas csapatokban 

álló csapósügérek és akár százával 
csapatba verődött süllők a borult 
időben, viharos szélben, valamint 
zuhanó légnyomásban akár telje-
sen inaktívak is lehetnek. Ehhez 
jött még a számunkra az a szokat-
lan tény is, hogy pont ebben az 
„évszakváltó” időszakban a félsós 
vagy barakkvizű Rigai-öbölből 
ezrével vonulnak be a sügérek és 
süllők a környék és ez által a ver-
senypálya folyóiba, illetve tavaiba. 
Ez a migráció pont a verseny idő-
szaka körül már meg is kezdődött, 
plusz munkát és feladatott adva a 
magyar csapatnak a behorgászással 
és elemzéssel.

De hogy ne csak ennyi plusz kihí-
vás legyen előttünk, már a megér-
kezésünkkor azt tapasztaltuk, hogy 
az általunk használt, és a magyar 
bajnokságban a legmagasabb szin-
tet elérő 60-100-115 lóerős hajó-
ink itt még csak a kategória alját 
sem súrolták. A nemzetek egyik 
fele 250-300 lóerős hajókkal, míg 
a másik fele 150-200 lóerős és 
minden elképzelhető technikával 
felszerelt hajókkal rendelkeztek. A 
hírek szerint az ukránok 44 napot, 
az észtek, litvánok és lengyelek 60 
napot, a lettek meg az egész évet az 
edzésekre szánták…

Így egybe foglalva minden túlzás 
nélkül elmondhatjuk, hogy hatal-
mas bravúrt vitt véghez a 2023-as 
magyar csónakos pergető váloga-
tott. Az első versenynap stratégi-
ája csuka horgászata volt a sűrű 
hínárban. Az első csapat egy nagy 
tavon, míg a másik magyar csapat 
az egyik folyón horgászott és máris 
a 3. helyet sikerült elérni. 

A második napra egy kevés nap-
sütést ígértek az időjárási appliká-
ciók, így vegyesen csuka és sügér 
horgászata volt a stratégia az első 
nap szakaszain. Itt sajnos lejjebb 
csúsztunk a 4. helyre és a harmadik 
napra ígért vihar egész napos esővel 
és a 1,5-2 méteres hullámokkal sem 
ígért sok jót a folytatáshoz nekünk. 
Sok-sok időt töltöttünk és tana-
kodtunk, ötleteltünk a kikötőben a 
hajóink mellett a harmadik nappal 
kapcsolatosan mi legyen a taktika, 
egyáltalán ki tudunk-e hajózni majd 
reggel a viharban a kikötőből, és 
ha igen, akkor meddig juthatunk 
el a felderített szakaszainkon, és 
mennyi időnk lesz egyáltalán így a 
horgászatra. 

Mivel így a végjáték előtt nagy 
volt a nyüzsgés a kikötőben, nyil-
ván a többiek is a másnapi verseny-
re készültek mind fejben, mind fel-
szerelésben. Többen is odajöttek a 
konkurens nemzetektől beszélgetni, 
érdeklődni, vagy csak élménybe-
számolót tartani. Az észt barátaink 
a válogatottból látva a hajóinkat 
és tudva az ezzel járó kihívásokat 
és nehézségeket a holnapi nappal 
kapcsolatba, felajánlották az egyik 
nagyteljesítményű tartalék hajóju-
kat a magyaroknak. Ez kérem – ez 
az a szint a sportban, ami tettet 
nem kell megindokolni, ami csak 
a jó szándék, ami csak jó érzés 
és a „fair-play” fogalma …, csak 
meg kell köszönni… Olyasmi, mint 
amikor a futballban egy sérülés és 
ápolás után visszaadja az ellenfél 
a labdát. 

Jött a következő meglepetés is 
az este, a főszervezők is felaján-

lottak egy nagy teljesítményű hajót 
nekünk másnapra. Így már telje-
sen feltöltődve testileg, lelkileg és 
érzelmileg, izgalommal és hatalmas 
lendülettel készítettük a stratégián-
kat az utolsó versenynapra. A tak-
tika az volt, hogy az első csapat 
kihorgássza az utolsó csukát is a 
hínárkából a tavon, míg a második 
csapat úgymond „vegyes páros-
ként” összepárosítva a beedzett 
wobbleres „twich” technikát, a vár-
ható nagy viharban a folyó szél-
védett kisebb-nagyobb kikötőiben 
horgászik csukára és sügérre.

Megcsináltuk! Jött a díjátadó és 
a záró ünnepség, és jó volt magyar-
nak lenni ott akkor, Rigában, 
Lettországban. Visszaharcoltuk 
magunkat csapatban a dobogóra a 
bronzéremre és egyéni világbajnoki 
aranyérmet is a magyar váloga-
tott Hipszki Róbert – Deák Ferenc 
páros szerezte meg kiérdemelten.  
Kivétel nélkül minden nemzettől 
kaptuk a tapsot, a gratulációkat, a 
„Good Job!” és „Respect!” monda-
tokat kézfogások és ölelések kísé-
retében.

Ezzel a sikerrel az elmúlt három 
Csónakos Pergető Világbajnoksá-
gon immáron sorozatban három 
dobogós eredménnyel egy világbaj-
noki aranyéremmel is kiemelkedő 
elitnek számítunk.

Nemzeti válogatottunk összetétele: 
Bosánszky Péter szövetségi kapitány, 
Varga Pál másodkapitány, Rigó Alex 
csapatvezető; Deák Ferenc, Hipszki 
Róbert, Herke Zsolt, Szatmári Sándor, 
Schäffer Károly és Tóth Béla.

Varga Pál

VI. Országos Halőri Szakmai Verseny és Találkozó Hatalmas bravúr a Csónakos Pergető VBén

Az Érték és Innováció Társa-
ság második alkalommal tartott 
konferenciát Nagyarban október 
6-án a Kis-Túr és környező Túr 
folyóágak értékeinek, élővilágá-
nak megmentése, vízi turizmu-
sának fellendítése témájában.  A 
meghívott szakemberek vízügyi, 
környezet-, természetvédelmi és 
turisztikai témában tartottak elő-
adásokat, egyeztették érdekeiket. 

A mostani konferencián előtér-
be kerültek a Túr-menti települé-
sek, a vízi turizmussal foglalko-
zók és a természetvédők, vala-
mint a vízügyi hatóság érdekei. 

Somlai Tibor a Magyar Madár-
tani és Természetvédelmi Egye-
sület nevében, Habarics Béla a 
Hortobágyi Nemzeti Park részé-
ről szólalt fel. Gondként vetette 
fel, hogy a további, a száraz-
sággal kapcsolatos probléma a 
mezőgazdaságot érinti. A gazdák 

nem tudnak összefogni az esővíz 
megmentésére, tározására. 

Muhari Zoltán, Panyola község 
polgármestere, valamint Veress 
Zoltán, az Érték és Innováció 
Társaság elnöke az Öreg-Túr és 
a Kis-Túr panyolai és nagyar kör-
nyéki szakaszain végzett rend-
szeres folyótisztítási munkáiról 
számolt be.  

A környék vízi turizmusának 
fejlesztéséhez vízügyi szempont-
ból is szükség lenne további lépé-
sekre, egyes frekventált vízre szál-
lási pontok jobb megközelíthető-
ségére. A vízügy részéről hasznos 
lenne, ha 1-2 héttel előre értesíte-
nék a vízitúra-szervezőket az előre 
várható vízszint változásáról, mert 
annak megfelelően lehetne a túrá-

kat megszervezni, és az ide érke-
ző turistákat nem érné csalódás. 
Berberovics-Sóvári Viktória folyó-
mentő, a Marosi PET-kupa főszer-
vezője is megerősítette, hogy sok a 
hulladék a folyóvizekben. 

Bánóczi Lajos, Nagyar köz-
ség polgármestere a Kis-Túr vál-
tozásait az elmúlt évtizedekben 
nyomon követte. Arról beszélt, 
ha nincs elegendő víz, nem fog 
folyni, márpedig utánpótlásra 
nem sok esély mutatkozik. A víz 
minősége is folyamatosan romlik.

Luidort Antal szakaszmérnök, 
a Szatmári Szakaszmérnökség, a 
FETIVIZIG képviseletében tájé-
koztatta a jelenlévőket arról, hogy 
a Kis-Túr jelenleg egy belvíz-
elvezető csatorna. A folyó víz-

szintje mindig függ a Romániából 
engedélyezett víz mennyiségétől, 
a kányaházi víztározóban lévő 
vízmennyiségtől. Túr melletti 
töltés építésére, korszerűsítésére 
lehetőség lesz a közeljövőben.

Lőrincz Károly, a mátészal-
kai Nyugdíjas Vízgazdálkodási 
Társulat elnöke kiemelte, hogy a 
szakma nagy elődjei sokat tettek 
ezért a területért. 

Molnár Antal, a Zöld Kör 
Egyesület vezetője bemutatta 
egyesületük több évtizedes múlt-
ra nyúló környezetvédelmi, hul-
ladékgazdálkodási tevékenységét. 

A felszólalások után levetítet-
ték a „Természeti kincsünk az 
Öreg-Túr folyó” című, 2005-ben 
készült természetfilm, amely a 
már akkor romló ökológiai álla-
potokat tükrözi.

Veress Zoltán
Érték és Innováció Társaság

II. KisTúr Konferencia
2023. október 6. Nagyar, Veress-Tanya
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Ennek a víznek külön tör-
ténete van a számomra. 

A fizetős, mesterséges tavak 
soha nem vonzottak igazán. 
Unalmasak és nincs bennük 
semmilyen kihívás. Az igazi 
vadvizek szerelmese voltam 
mindig is. Véletlenül talál-
tam erre a helyre, internetes 
keresgélés közben, miköz-
ben végig az orrom előtt volt. 

Most ezt a vizet szeretném bemu-
tatni a nagyérdemű horgásztársa-
dalomnak. Oly sok év után ismét 
tollat ragadva. Hiába, a vérem, 
ha megpezsdül. Ez egy Natura 
2000-es természetvédelmi körzet, 
teljes egészében védett madarak, 
halak és állatfajok tömkelegével. 
Egy csodás Tisza-holtág, hatalmas 
vízmélységekkel tarkítva, akár 14 
méteres vízszintje is van. A víz 
utánpótlása közvetlenül a Tiszából 
származik, akár zsilipen keresztül, 
akár az áradás folyománya révén. 

Maga a holtág 23 ha, amiből 14 
a hasznos terület, tehát ami hor-
gászható, kivéve a terület elején 
található kíméleti területtel, ahol 
mindenki számára tilos a horgá-
szat.

76 tagot számlál a taglétszám, 
számos ifjúsági és gyerek horgász-
szal tarkítva. A napijegyes horgá-

szokat is szeretettel várják, szá-
mukra 4500 Ft a napijegy és bárhol 
leülhetnek horgászni, ahol éppen 
nem foglalt a hely. Tehát nincs 
kijelölt napijegyes hely. Mind az 
úszós, mind a fenekezés, mind a 
pergetés eredményekkel kecsegteti 
a horgászt. Persze itt, a mester-
séges tavi körülmények cseppet 
sem jellemzőek, hála istennek. A 
terület teljesen be van kameráz-
va, tehát simliskedni egyáltalán 
nem érdemes, mert csúnya vége 
lehet. A napijegyek napkeltétől-
napnyugtáig szólnak. Éjszaka 
napijeggyel csak itteni tag mellett 
lehet horgászni. A jegyárban benne 
foglaltatik, 2+1 nemes és 10 kg 
egyéb hal megtartása. A csuka 50 
cm felett, az amur pedig 3 kilo-

gramm felett vihető el. Minden 
más fajra, az országos horgászrend 
előírása vonatkozik. Évente 50 db/
tag nemes hal fogható, ami 30 db 
pontyot és 20 db másik fajta nemes 
halat jelent.

Az egyesület két község, Gyüre 
és Aranyosapáti önkormányzatától 
kapja haszonbérbe a vizet, cseré-
ben rendet és rendezett vízpartot 
és területet várnak el, amit bizony 
meg is kapnak, mert csodás rend 
és tisztaság uralkodik. Következés-
képen, szemetelni tilos és minden 
horgásznak magával kell vinnie 
a hulladékait, mert kuka sincs a 
parton. 

Külön kiemelném az egyesüle-
tet támogató gyürei polgármester 
urat, Kiss Zoltán Bertalant, aki sok 
támogatást biztosít a tagságnak és 
az egyesületnek.

Megemlítendő még Orosz End-
re titkár és halőr, Szűcs István 
alelnök, Balogh Richárd halőr és 
végül, de nem utolsó sorban Lőkös 
István, a HE elnöke és az az ember, 
aki minden segítséget és informá-
ciót megadott eme iromány elké-
szüléséhez.

Most pedig jöjjön a víz maga, 
hiszen nem mindegy, hová is 
készül a horgászember. Fotókat 
természetesen mellékelek a cikk-
hez, méghozzá halfajokra lebontva, 
melyeket a közelmúltban fogtak.

A tiltott halfajok közül van itt 
réti és kövicsík, szivárványos ökle 
és compó, a széles vagy arany 
kárász a kedvencem. A madárfajok 
közül egyébként 12 van a teljesség 
igénye nélkül: fehérfarkú rétisas, 
fekete gólya, bakcsó, gém és még 
sok más. Van egy házi gólya is, 
ami itt maradt és egész télen etet-
ték, hogy életben maradjon. És 
van még rák, kagyló, tehát a víz 
minősége kiváló, mocsári teknős, 
hód és vidra is. 

Van nád, gyékény, hínár, tök, 
meg amit csak akar az ember.

És most a lényeg! A fogható 
halak: amur (minimum 3 kg), 
ponty, minden keszegfajta, kárász, 
csuka (minimum 50 cm), balin, 
harcsa, sügér.

Tehát bőséges a halak választé-
ka, mindenki megtalálhatja a szá-
mítását. Pergetni lehet és érdemes 
is. A tagok használhatnak csónakot 
a kijelölt területen lévő horgászat-
ra, etetésre, átkelésre és csónakból, 
bárhol lehet pergetni, a kíméleti 
területen kívül. Persze, másik hor-
gászt sem zavarva. Tehát aki ezek 
után kedvet kapna ide látogatni, azt 
szeretettel várják, de a szabályokat 
kőkeményen betartatják minden-
kivel.

Maga a tagság, mikor először 
merészkedtem ide, roppant barát-
ságos és segítőkész volt, bár akkor 
nem is annyira a halakra hajtottam 
még, csak az ismerkedésre.

Ami meglepett, amikor felhív-
tam ismeretlenül az elnök urat, 
hogy készségesen segítségemre 
volt mindenben, még a fogadó 
bizottságot is megszervezte, hogy 
tudjak napijegyet venni és meg-
kapjam a szükséges infókat a hor-
gászathoz.

Az elnök úr telefonszáma és 
neve: Lőkös István +36-70/775-
1667.

Görbüljön mindenkinek!
Katona Zoltán, Mátészalka

Horgászvizek: A gyürei Vidiszegiholtág Új szakbizottsági tagok

Kiértékelték a Nemzeti Hor-
gászturisztikai Stratégiá-

hoz készített kérdőívet, ame-
lyet 4500 horgász töltött ki.

A felmérést ismertető sajtótájé-
koztatón hangsúlyozták: kiderült, 
hogy a horgászoknak nem az ár a 
legfontosabb, szívesen adnak ki 
több pénzt is, ha megfelelő szol-
gáltatásokkal, infrastruktúrával és 
természetesen jó halállománnyal 
rendelkezik az adott tó vagy szál-
láshely.

– Nagyon örülök, hogy 550 szer-
vezet és több mint 4500 horgász 
töltötte ki a kérdőívet, hiszen az ő 
véleményük a legfontosabb. Olyan 
kérdéseket tettünk fel, hogyan 
menjünk tovább, miket kell fej-
lesztenünk. Úgy gondolom, ezek-
re választ kaptunk. Hangsúlyozni 
szeretném, nagyon komoly nem-
zetgazdasági jelentősége van a hor-
gászturizmusnak. Azokba az orszá-
gokba, ahol ezt felismerték, renge-
teg turista érkezik, hogy hódoljon 
szenvedélyének, és természetesen 
sok pénzt is otthagynak egy-egy 
horgászat során, ráadásul többen 
vissza is térnek – mondta el Szűcs 
Lajos, a Mohosz elnöke.

A magyar pecások többsége gye-
rekként szeret bele ebbe a hobbiba, 
és a család többi tagja is hódol 
ennek a szenvedélynek. Átlago-
san 38 napot tölt egy-egy horgász 
egy évben a vízparton, és közülük 
többen többnapos túrákon is részt 
vesznek. A többség hajlandó akár 
száz kilométernél is többet utazni a 
kapitális fogás reményében.

A legnépszerűbb vizekről is 
készült felmérés. A válaszadók 
többsége a természetes tavakat, 
folyókat részesíti előnyben. A leg-
többen a Balatonra járnak horgász-
ni, de nagyon népszerű a Tisza, a 
Tisza-tó, a Duna és a Ráckevei-
Soroksári Duna-ág (RSD) is.

Külföldi túráknál pedig Olasz-
országot, Spanyolországot, Romá-
niát és Szlovéniát látogatják a leg-
többen, de érdekes, hogy az Egye-
sült Államok is nagyon népszerű a 
magyar horgászok körében

Az Országos Horgászszervezeti 
Központ (OHSZK) főigazgatója, a 
Mohosz elnökhelyettese Dérer Ist-
ván arról beszélt, hogy még ebben 
az évben véglegesítik a Nemzeti 
Horgászturisztikai Stratégiát, majd 
reményeik szerint a kormány el 
is fogadja azt, és megkezdődhet a 
végrehajtásra való felkészülés.

– A jövő év a tervezésről szól 

majd, és ha minden gazdasági 
tényező a tervek szerint alakul, 
akkor 2025-ben már a fizikai meg-
valósítás első lépései is megkez-
dődhetnek. Hétéves stratégiában 
gondolkodunk, 2030 a végcél. 
Addigra szeretnénk befejezni egy 
olyan fejlesztést, amelynek nem-
csak a horgászok, hanem minden 
vízparti túrázó és ott lakó személy 
is a haszonélvezője – fogalmazott 
Dérer István.

Megkérdezték a pecások véle-
ményét arról, milyen újításokra, 
korszerűsítésekre van szükség a 
horgászturizmus fellendítéséhez. A 
Magyar Országos Horgász Szövet-
ség (Mohosz) májusban jelentette 
be, hogy a Miniszterelnökséggel 
és a Miniszterelnöki Kabinetiro-
dával együttműködve azon dolgo-
zik, hogy még jobban fellendítsék 
hazánkban a horgászturizmust és 
fejlesszék az ehhez kapcsolódó 
infrastruktúrát. A munka tavasszal 
kezdődött, mostanra pedig begyűj-
tötték és összegezték a horgászok 
javaslatait.

A kérdőív kitöltéséhez kapcso-
lódóan egy nyereményjátékot is 
hirdetett a Mohosz, de a szerencsé-
sek névsorát egyelőre nem tették 
közzé.

A szerencsés nyertesek a meg-
adott Magyar Horgászkártya szá-
muk alapján kerültek kisorsolásra.

A Nyereményszabályzatban fog-
laltak, valamint a részvételi szá-
mok alapján 2023. október 25-én 
az alábbi nyeremények kerültek 
kisorsolásra: 
I. díj:  4 db éves (2024. évi) összevont, 

korosztály, jogosultság szerinti 
országos területi jegy, 

II. díj:  4 db 50.000 Ft értékű 
horgászcikk utalvány,

III. díj:  8 db 25.000 Ft értékű 
horgászcikk utalvány, 

IV. díj:  12 db 10.000 Ft értékű 
horgászcikk utalvány, 

V. díj:  12 db 1 éves előfizetés a Magyar 
Horgász magazinra.

A MOHOSZ a nyerteseket 
elsősorban elektronikus úton, a 
HORINFO szakrendszeren keresz-
tül, e-mailben vagy ezek hiányában 
telefonon, illetve levélben értesíti a 
sorsolást követő 10 munkanapon 
belül. A nyertesek ezen értesítést 
követő 30 napon belül jogosultak 
nyilatkozni a nyeremény igénybe-
vételéről.

Valamennyi nyertesnek szívből 
gratulálunk!

A petkalózok 4 nap alatt több 
mint 2000 zsákot töltöttek meg 
ártéri hulladékkal. Nagyon lel-
kes és nagyon szoros verseny 
zajlott az utolsó méterekig, a 
végén egy kiadós záporral futot-
tunk be Tokaj/Rakamaz partjaira. 
Köszönjük a csapatoknak, hogy 
végig egymást ösztönözték és 

húzták, hogy minél több zsákot 
pakoljanak meg, a petkUP csa-
patának és az önkénteseinknek, 
akik a háttérben és a terepen 
egyaránt segítették a táborhely 
kiépítését, a hulladék mozgatá-
sát, feldolgozását és a csapatok 
munkáját. Gratulálunk minden 
résztvevőnek, jó, hogy jöttetek!

4500 horgász töltötte 
ki a Mohosz kérdőívét

IV. Bodrogi PET Kupa – Finálé

2023. október 6-án tartotta 
soron következő elnökségi ülését 
a megyei horgász szövetség újon-
nan megválasztott elnöksége. Az 
ügyvezető igazgató, Fesztóry Sán-
dor beszámolója mellett a szintén 
2023. április 1-jén megválasztott 
szakbizottsági elnökök javaslatára 
Virág Imre elnök az alábbi tago-
kat kérte fel az elkövetkező 2023-
2028-as ciklusban a szakbizottsági 
munkák ellátására. 

Verseny Szakbizottság:
elnöke: Vass István Miklós
tagjai:
Beke Péter (Új Élet HE. Tiszalök)
Pataki Zsolt (Vasutas STE Nyíregyháza)
Luzsinszky Tamás (Vasutas STE Nyíregyháza)
Sándor Zoltán (Apagy HE.)
Sebők Zsolt (Apagy HE.)
Papp Dániel (Apagy HE.). 

Ifjúság-Oktatás Szakbizottság
elnöke: Biri Imre

tagjai:
Pásztor László Gyula (Császárszállás HE.)
Szilágyi Zsolt (Bujtos HE. Nyíregyháza)
Szanyi Róbert János (Taktaközi HE. Csobaj)
Marcsek Balázs (Natúra HE. Rakamaz)
Puncsák Rebeka (Natúra HE. Rakamaz)

Víz-Környezetvédelmi és Halgazdálkodá-
si Szakbizottság
elnöke: Gura Mihály
tagjai:
Dr. Balogh Barnabás r. ezredes, rendőrségi 
főtanácsos
Szőke Attila (Megyei Rendőrkapitányság, 
Tevékenységi-Irányítási Központ)
Oláh Eszter természetvédelmi mérnök
Molnár János c.r. alezredes (Vízirendészeti 
Rendőrőrs Vásárosnamény)
Iski Balázs c.r. főtörzs zászlós (Vízirendészeti 
Rendőrőrs, Tokaj)

A szakbizottsági elnökök és tag-
jaik készségesen állnak a horgász-
társak segítségére, saját szakterüle-
tükön megszerzett tapasztalataik és 
tudásuk alapján. Fesztóry Sándor
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Megdőlt a Szamoson 
a negatív rekord

Nem rendkívüli, hogy 
október végén alacsony 

a folyók vízállása, és ismét 
látszik a Dunában Buda-
pestnél az Ínség-szikla 
– közölte az Országos Víz-
ügyi Főigazgatóság.

A vízügyi főigazgatóság közle-
ményében kitért arra is, hogy az 
elmúlt csapadékszegény időszak 
következtében a magyarorszá-
gi vízfolyások „többnyire igen 
alacsony mederteltségűek”. Az 
így kialakuló vízállás eddig egy 
folyón, a Szamoson múlta alul a 
valaha mért legkisebb vízállást, 
az új negatív rekord Csengernél 
október 10-e óta mínusz 147 cen-
timéter.

Hozzátették: a Duna és a 
Tisza magyarországi szakaszán 

több helyütt is 20-30 centimé-
terrel megközelítette a jelenleg 
érvényes legkisebb vízállást, de 
ez ilyenkor, a hidrológiai újév – 
november 1. – előtt pár nappal 
nem szokatlan. 

Megjegyezték: ezekben a 
napokban azonban már egy cik-
lon alakítja Európa időjárását, 
amely erőteljes melegedést, és 
helyenként akár kiadós meny-
nyiségű csapadékot is jelenthet. 
Ennek következtében a Tisza 
vízgyűjtőjén is várható csapa-
dékmennyiség bár még mindig 
kevesebb, így a vízszintemelke-
dés mértéke is kisebb lesz.

A vízügyi főigazgatóság közöl-
te, a következő napokban még a 
negatív rekordhoz közeli, azt 30 
centiméternél jobban megközelí-
tő vízállás valószínű a Szamoson.

Egynyaras fogassüllő a 
Tiszába és vízrendszerébe 

Tisztelt Hor-
g á s z t á r s a k ! 
É r t e s í t j ü k 
önöket, hogy 
október 16-án 
e g y n y a r a s 
f o g a s s ü l l ő 

telepítésére került sor 200 kg meny-
nyiségben a tivadari szemétkiszedő 
rámpánál. Az ősz folyamán még 
további süllőtelepítést fogunk végez-
ni, melynek időpontját és helyszínét is 
közzé tesszük.

    
Egynyaras harcsa az Öreg Túr 
folyóba 

É r t e s í t j ü k 
önöket, hogy 
az Öreg-Túr 
folyóba, a 
f e h é r g y a r -
mati kilátó-

nál október 18-án egynyaras harcsát 
telepítettünk 100 kg mennyiségben. 
A harcsák Bajáról, a Megafish Kft.-
től érkeztek. A telepítés a MOHOSZ 
Állománypótlási és Fejlesztési Célelő-
irányzat (ÁPFE-V/3/2023) pályázati 
támogatásával valósul meg.

    
Folyamatos kihelyezés 
Értesítjük önöket, hogy november 
6-án egynyaras fogassüllő telepíté-
sére került sor 200 kg mennyiség-
ben, a rakamazi vasúti híd mellett 
lévő sólyapályánál. A süllőtelepítés 
folyamatos lesz november hónapban. 
A konkrét időpontokat minden eset-
ben, rendre közöljük majd. A süllőt 
a Dél-Szabolcsi Bt.-től vásároljuk. A 
telepítés a MOHOSZ Állománypótlási 
és Fejlesztési Célelőirányzat (ÁPFE) 
pályázati támogatásával valósul 
meg.

A Megyei Horgász Szövetség 
Elnöksége
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Kedves Horgásztársak! Az 
előzetes bejelentésünknek 

megfelelően megérkeztek a 
kecsegék a Tisza folyóba és 
vízrendszerébe október 9-én 
600 kg mennyiségben. 

Három autóval három helyszínen 
kerültek új otthonukba: a lónyai 
kompnál 200 kg, a vásárosnaményi 
Tisza-hídnál 200 kg és a tivadari 
szemétkiszedő rámpa mellett szin-
tén 200 kg mennyiségben. 

Az állomány szép, egészséges, 
egyedenként 35 cm-t meghaladó és 
kb. 30-40 dkg átlagsúlyú. A halat 
a Homokmégyi Rideg&Rideg Fish 
Farm Haltenyésztő Kft.-től vásá-
roltuk. A kecsegék haljellel ellát-
va kerültek a folyóba. Hátúszójuk 
mögött, az izomzatba rögzített hal-
jelek egyik oldalán a MOHOSZ fel-
irat, másik oldalán pedig az egyedi 
sorszám látható.

Amennyiben ilyen, egyedi hal-
jellel ellátott kecsegét fognak ki, 
kérjük, hogy a haljel levétele nél-
kül jegyezzék fel annak sorszámát 
(lehetőleg fotóval is alátámasztva), 
a fogott hal testhosszát, súlyát, a 
vízterület nevét és víztérkódját, a 
fogás pontos helyének megjelölésé-
vel (GPS koordináták vagy a legkö-
zelebbi település neve) és természe-
tesen az adatok rögzítését követően 
azonnal, kíméletesen helyezzék 
vissza a vízbe. A rögzített az ada-
tokat és a fotót e-mailen a szabolcs.

megyeihorgasz-sz@t-online.hu 
vagy a titkarsag@mohosz.hu cím-
re esetleg levélben a Megyei Hor-
gász Szövetség (4400 Nyíregyháza, 
Dózsa György út 23. fsz. 10) vagy 
a MOHOSZ postacímére (1519 
Budapest, Pf. 232) kérjük eljuttatni 
adataik megadásával. 

A program végrehajtását segítő, 
a jelölt halak adatait beküldő hor-
gászok között ösztönzésül évente 
értékes nyeremények, többek között 
tiszai éves (összevont, illetve adott 
szakaszra szóló) területi jegyek 
kerülnek kisorsolásra. A telepítés 
a MOHOSZ Állománypótlási és 
Fejlesztési Célelőirányzat (ÁPFE) 
pályázati támogatásával valósult 
meg. Az elnyert támogatás mértéke 
1.587.000 Ft, mely tartalmazza az 
1.200 db haljelet is. A kecsege nettó 
ára: 4.850 Ft/kg. 

A támogatás keretében megvaló-
sítandó kísérleti kecsege telepítések 
a halállomány pótlása mellett első-
sorban az állomány későbbi meg-
maradására és elhelyezkedésére, 
horgász visszafogási gyakoriságára, 
növekedésére irányuló monitoring 
tevékenységet, középtávon a fogha-
tóság korlátozott visszaállításának 
szakmai megalapozását szolgálják.

Felhívjuk szíves figyelmüket, 
hogy jelenleg Magyarországon a 
kecsege jogszabály alapján nem 
fogható státuszban van!!!

Megyei Horgász Szövetség 
elnöksége

Tájékoztatásul közöljük, 
hogy még az év elejém 

sikerült megállapodnunk az 
illetékes vízügyi igazgató-
sággal a Marótzugi-holtág 
(víztérkód 15-068-1-1) meg-
közelítéséhez szükséges gát-
járás ügyében.

Azon horgászok, akik rendelkez-
nek 2023. évben érvényes terüle-
ti engedéllyel (vagy éves területi 
jegy, vagy napijegy formájában), 

az engedély szerves részét képező 
nyilatkozat tartalmának megisme-
rését, annak kinyomtatását és alá-
írását követően jogosultak használ-
ni a töltést Gávavencsellő Tisza bp. 
töltés 5+730-8+000 tkm szelvénye 
közötti 2,27 km hosszú töltéskoro-
na szakaszt a nyilatkozatban foglal-
tak szerint. További részletek és a 
kinyomtatandó és aláírandó nyilat-
kozat a VSTE honlapján elérhető!

Horgászbaráti Üdvözlettel:
VSTE vezetősége

Egynyaras „jelölt”
kecsegetelepítés 

Megállapodás
A halfogyasztást ösztönző 

kampány hatására húsz 
százalékkal nőtt a halak irán-
ti kereslet.

Lezárult a „Kapj rá!” halfogyasz-
tást ösztönző kampány, amelynek 
hatására legalább 20 százalékkal 
nőtt a halak és haltermékek irán-
ti fogyasztói kereslet az ország-
ban 2015-höz képest – közölte az 
Agrármarketing Centrum.

A magyarországi halfogyasztás 
népszerűsítése volt a fő célja a 
Magyar Halgazdálkodási Operatív 
Program (MAHOP) részeként futó 
kampánynak. Most zárult a 2014-

2020-as időszak fogyasztásösz-
tönző programja, amelyben ren-
dezvényekkel (például FEHOVA, 
OMÉK), roadshow megjelené-
sekkel, médiakampánnyal, hirde-
tésekkel népszerűsítette a halak 
fogyasztását a szemléletformáló 
és fogyasztásösztönző marketing-
kampány lebonyolításával megbí-
zott AMC.

Kiemelték, hogy a 950 millió 
forintos összköltségből megvaló-
suló marketingprogramnak érezhe-
tő hatása van. Hiszen míg a 2015-
ös adatok alapján a magyarországi 
éves halfogyasztás fejenként alig 
haladta meg az öt kilogrammot, 

mostanra ez a mennyiség csaknem 
hét kilogrammra emelkedett. Ezzel 
teljesült az eredeti cél: legalább 20 
százalékkal nőtt a halak és halter-
mékek iránti fogyasztói kereslet.

A közlemény szerint ezt nagy-
ban elősegítette, hogy egyre több 
élelmiszerlánc forgalmaz kony-
hakész, csomagolt, filézett vagy 
darabolt halat.

Arra is kitértek, hogy a tervek 
szerint a 2021-2027-es időszakban, 
a Magyar Halgazdálkodási Opera-
tív Program Plusz keretein belül 
újabb kampányidőszak kezdődik.

Az Európai Tengerügyi és Halá-
szati Alap (ETHA) és Magyaror-
szág társfinanszírozásával való-
sult meg a „Kapj rá!” kampány. A 
2014-2020-as pénzügyi időszakban 
Magyarország számára a MAHOP 
keretében a hazai társfinanszírozás-
sal együtt valamivel több, mint 20,5 
milliárd forint áll rendelkezésre a 
haltermeléshez, a halfeldolgozás-
hoz és a halastavak természeti érté-
keinek megőrzéséhez kapcsolódó 
intézkedésekre, illetve a halételek 
fogyasztásának népszerűsítésére – 
olvasható az AMC közleményében.

Hozzávalók:
A halhoz: 2 db harcsafilé, 10 dkg 
szeletelt bacon, 3 gerezd fokhagy-
ma, 2 dl tej, 1 tk halfűszerkeverék, 
só, őrölt színes bors, 1/2 db citrom 
leve, 2 ek olívaolaj 
A karalábéhoz: 2 db karalábé, 
10 dkg mascarpone, só, 1 ek étel-
ízesítő, őrölt fehér bors, 1 csokor 
petrezselyemzöld.

Elkészítés:
1.  A halszeleteket folyó víz alatt 

megmossuk, szárazra töröljük, 
majd enyhén besózzuk. A fok-
hagymát a tejbe nyomjuk, majd 
beletesszük a halszeleteket, és 
1-2 órán át állni hagyjuk, hogy 
az ízek jól átjárják.

2.  A bacont vékony csíkokra vág-
juk, majd az olívaolajon ropo-

gósra sütjük. Ezután kiszedjük 
a zsiradékból, és tálalásig félre-
tesszük. A halat kivesszük a fok-
hagymás tejből, majd papírtör-
lővel szárazra töröljük. Ezután 
ízlés szerint megcsepegtetjük 
a citromlével, megszórjuk a 
halfűszerkeverékkel és frissen 
őrölt színes borssal.

3.  Egy tepsit kibélelünk sütőpa-
pírral, és meglocsoljuk 1-2 ek 
szalonnazsírral. Ezután ráhe-

lyezzük a befűszerezett halsze-
leteket, majd meglocsoljuk 1/2 
ek zsiradékkal. Előmelegített 
sütőbe helyezzük, majd közepes 
hőmérsékleten 25-30 perc alatt 
pirosra sütjük.

4.  A karalábét megpucoljuk, majd 
kivájunk belőle annyi golyót, 
amennyit csak tudunk. A kivájt 
golyókat és a visszamaradt 
karalábédarabokat egy edénybe 
tesszük, majd felöntjük annyi 
vízzel, hogy ellepje. Ezután 
megszórjuk az ételízesítővel, 
egy kevés sóval, majd puhára 
főzzük. Ezután leszűrjük, majd 
külön szedjük a golyókat és a 
darabos karalábét.

5.  A bacon sütésénél visszama-
radt zsiradékot felhevítjük, majd 
beletesszük a karalábégolyókat, 

és szép pirosra sütjük. Sütés 
közben megszórjuk egy csipet 
sóval, és többször megrázogat-
juk a serpenyőt, hogy a karalábé 
egyenletesen piruljon. Ezután 
kiszedjük a zsiradékból, és tála-
lásig melegen tartjuk.

6.  A visszamaradt karalábédarabok-
hoz hozzáadjuk a mascarponét, 
ízlés szerint petrezselyemzöldet, 
megsózzuk és megszórjuk őrölt 
borssal, majd összeturmixoljuk 
(közben kóstolgatjuk és aprán-
ként fűszerezzük).

7.  Tálaláskor a tányérra kanalazzuk 
a karalábékrémet, majd ráhe-
lyezzük a halszeleteket. Ezután 
mellétesszük a sült karalábét, 
és megszórjuk a ropogósra sült 
baconnel, majd úgy kínáljuk.

Forrás: Internet

Baer Csaba tavaly kezdett bele 
a tigrismogyoró termesztésébe, az 
idén pedig már száz négyzetméte-
res ültetvényt hozott létre. A szüre-
tet már elkezdte, a terméssel meg 
van elégedve. Azt mondja, akinek 
van lehetősége otthon a termesz-
tésre, nyugodtan vágjon bele, mert 
pofonegyszerű és kifizetődő. 

Sokan azt sem tudják, hogy mi 
fán terem a tigrismogyoró, pedig 
egy kiváló csali, imádják az amu-
rok és a pontyok is. Szinte minden 
horgászboltban meg lehet kapni, az 
ára 1500-2500 forint között mozog, 
árulják különböző ízesítésben és 
natúr változatban is. No, de azzal 
kevesen vannak tisztában, hogy a 
tigrismogyoró valójában egy gyom-
növény, ebből kifolyólag igényte-
len, így könnyű termeszteni is. 

Baer Csaba tavaly vetett először 
kísérleti jelleggel, az idén pedig 
pár fél kiló magot szórt szét kilenc 

sorban, száz négyzetméteren. A 
terület felét már le is aratta. Régeb-
ben teszthorgászként is tevékeny-
kedett, de ma már csak „magának” 
pecázik, és mellette kertészkedik.

Szerinte gyerekjáték a tigrismo-
gyoró termesztése, sokan mégis 
azért nem vágnak bele, mert az 
aratás egy kicsit macerás.

„A gyökeréről kell leszedni a 
mogyorókat. Ki kell ásni, nem 
lehet tépni, mert akkor benne 
marad a földben a mogyoró. Utána 
le kell verni róla a homokot, le 

kell szedni a gyökérről a mogyo-
rókat, azt mosni kell, és szárítani, 
majd egy órát főzni” – mesélte a 
Pecaverzumnak. 

A tisztításra is kitalált már egy 
saját technikát: egy nagy ládában 
kaviccsal keveri össze a termést, 
zárogatja, és a kő leveri a homo-
kot. Kétféle ízűt szokott készíteni: 
mézest és chilist. Csak természe-
tes alapanyagokat használ, a chili 
is a kertből származik, de Csaba 
szerint mesterséges ízesítőkkel is 
elkészíthető.

„Ebben az esetben 48-72 órát 
áztatni kell még főzés után ugyan-
abban a lében. Amikor majdnem 
elkezd savanyodni, akkor kisze-
ded. Ha nem tudod felhasznál-
ni, fagyaszd le, mert megromlik. 
Ugyanúgy megsavanyodik, mint 
a kukorica” – árulta el a praktikát. 

Az elkészült csalikkal rend-
szeresen horgászik is, sokat jár a 

Dunára és a Velencei-tóra, de más 
vadvizeket is szívesen látogat. A 
saját termesztésű tigrismogyoróval 
pedig már számtalan szép halat 
fogott.  

„Vannak, akik úgy tartják, hogy 
a nyáron válik be a legjobban, de 
nálam most van a legnagyobb idő-
szaka, nekem nagyon megy. Azo-
kon a vizeken, ahol nem ismerik 
a tigrismogyorót a halak, szoktatni 
kell őket hozzá kukoricával, de ha 
elkezdi enni, akkor utána nem a 
kukoricát fogja keresni” – mondta 
Csaba. 

A száz négyzetméteres ültet-
vény feléről 6,5 kiló tigrimogyorót 
sikerült betakarítani, a másik fele 
még hátravan. Csaba egy vide-
ót is készített a kertjéről. Abban 
elmondja, hogy elégedett a termés-
sel. Sok gondosságot nem igényelt 
a növény, csak locsolta és gazolta.

Forrás: Pecaverzum

Úgy tűnik „rákapunk”

Fűszeres harcsaszelet sült karalábéval

Egyszerűen termeszthető a tigrismogyoró
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